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29 Ekim 1923’te Mustafa Kemal 
Atatürk ve Türkiye Büyük 

Millet Meclisi tarafından ilan 
edilen Cumhuriyet 100 yaşında. 

Bağımsızlığa, medeniyete, 
aydınlığa, sanayileşmeye uzanan 

yolda pek çok engel aşıldı.

Yüz akımız Cumhuriyet!

Türkiye Cumhuriyeti’nin 
kuruluşunun üzerinden bir asır geçti. 
Toprakları yabancı ülkeler tarafından 
işgal edilen Osmanlı İmparatorluğu’ndan 
bağımsız bir cumhuriyet inşa etmek 
büyük mücadeleler gerektirdi.

Mustafa Kemal Atatürk’ün 19 Mayıs 
1919’da Samsun’a çıkmasıyla yakılan 
bağımsızlık meşalesinin ardından üç 
yılı aşkın süren muharebelerden sonra, 
halkın da büyük desteğiyle Türk Ordusu 
Kurtuluş Savaşı’ndan galibiyetle çıkmayı 
başardı. 

Yeni Türk devletinin varlığı 24 
Temmuz 1923’te imzalanan Lozan Barış 

Antlaşması ile tescillenmiş oldu. 
13 Ekim 1923’te Türkiye’nin 

hükümet merkezi Ankara olarak kabul 
gördü. 

29 Ekim 1923 tarihinde ise Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’nde yapılan 
oylamada üyelerin tamamı Mustafa Kemal 
Atatürk’ün “Türkiye devletinin hükümet 
şekli Cumhuriyettir” önerisini destekledi. 
158 üyenin tamamı Cumhuriyet’in ilanını 
“Yaşasın Cumhuriyet” nidaları eşliğinde 
coşkun alkışlarla kutladı.

Cumhuriyet’in ilanı ile “Egemenlik 
kayıtsız şartsız milletindir” ilkesi devlet 
yönetiminde en belirgin şekilde yerini 
aldı. 

Cumhurbaşkanlığı oylamasında 
158 milletvekilinin tamamı oyunu Gazi 
Mustafa Kemal Paşa’ya kullandı. Ve 
Atatürk, Türkiye Cumhuriyeti’nin ilk 
Cumhurbaşkanı olarak seçildi. 

Neler değişti?
Cumhuriyet’in ilan edilmesiyle 

Türkiye Cumhuriyeti vatandaşları sosyal, 
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kültürel, ekonomik ve demokratik birçok 
hak ve özgürlüğe kavuştu. 

-Kadınlar seçme ve seçilme hakkına 
kavuştu.

-Kadın ve erkek, herkese öğrenim 
görme hakkı verildi.

-Türk vatandaşları, seçimle ülke 

yönetimine katılma hakkı kazandı.
-Birleşmiş Milletler Çocuk Hakları 

Sözleşmesi kabul edildi.
-Eğitim ve öğretim birleştirilerek 

Latin harfleri kabul edildi.
-Türk Dil Kurumu ve Türk Tarih 

Kurumu kuruldu.

-Halifelik kaldırıldı.
-Devletin dinine ilişkin madde 

Anayasa’dan çıkarılarak laiklik ilkesi 
benimsendi. 

-Tekke ve zaviyeler kapatıldı.
-Şapka ve kıyafet kanunu ilan edildi.
-Çok partili siyasi hayata geçildi. 
-Soyadı kanunu çıkarıldı.
-Efendi, Bey, Paşa gibi lakap ve 

unvanların kullanılması yasaklandı. 

-Uluslararası saat, takvim ve uzunluk 
ölçüleri kabul edildi.

-İslam vakıfları devlet idaresine 
alındı.

-Medeni Kanun ve Türk Ceza 
Kanunu kabul edildi.

İzmir İktisat Kongresi
Savaştan çıkmış olan ülkenin 

ekonomisini düzlüğe çıkarmak için 
adımlar Cumhuriyet’in ilanından da önce 
başlatılmış oldu. 17 Şubat 1923’te İzmir 
İktisat Kongresi olarak da bilinen Türkiye 
İktisat Kongresi İzmir’de toplandı. 
Yurdun dört bir yanından gelen 1135 
kişinin katıldığı kongre ile yeni kurulan 
Türkiye’nin askeri ve siyasi alanda 
kazandığı başarısının ekonomik alanda 
da sürdürülmesi amaçlandı. Atatürk, 
kongrenin açılışında ekonominin önemini 
şöyle vurguladı:

“Siyasi, askeri muzafferiyetler 
ne kadar büyük olursa olsun, iktisadi 
muzafferiyetle tetviç edilmezse 
(taçlandırılmazsa) husule gelen 
zaferler payidar (kalıcı) olamaz. Yeni 
Türkiyemizin layık olduğu mertebeye isal 
(ulaştırmak) için behemehal (ne olursa 
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olsun) iktisadiyatımıza birinci derecede 
ehemmiyet vermek mecburiyetindeyiz.”

Tüccar, çiftçi, sanayici, meslek 
ve işçi temsilcilerinin katıldığı kongre 
sonunda “Misak-ı İktisadi” adı altında 
12 maddeden oluşan bir bildiri sunuldu. 
Özel girişimciliğin teşvik edildiği milli 
bir ekonomi oluşturulmasının gerekliliği 
vurgulanarak mevcut olanaklarla yeni 
ekonomik hedefler belirlendi.

Özel teşebbüsün teşvik edilmesi, 

ihtiyaç halinde kamu gücünün kullanılarak 
devletin gerekli alanlarda yatırım yapması 
esası kabul edildi. Cumhuriyet’in ilk 
yıllarında, İzmir İktisat Kongresi’nde 
alınan kararlar doğrultusunda Türk 
ekonomisine yön verildi.

Sanayinin gelişmesi
Cumhuriyet’in kurulmasından 

önceki yıllarda, Osmanlı’nın yabancı 

ülkelere verdiği ayrıcalıklar nedeniyle 
sanayi oldukça zayıftı. O yıllarda yerel 
ihtiyacı karşılayacak küçük tesisler 
bulunuyordu. Bunlar genelde tarım 
ürünlerini mamul maddeye dönüştüren 
değirmen, makarna, sabun, konserve ve 
yağ fabrikaları, dokuma atölyeleri, deri, 
tuğla, çimento ve kereste fabrikaları gibi 
tesislerdi. 

1915 yılında yapılan sayımda 88 
gıda, 75 dokuma, 55 tütün, 20 seramik 
ve çimento olmak üzere toplam 269 tesis 
kayda alınmıştı. Bu tesislerin yüzde 55’i 
İstanbul, yüzde 22’si İzmir’deydi. Yüzde 
82’si tüzel kişilere, yüzde 19’u devlete ve 
anonim şirketlere aitti. Kişilere ait olan 
tesislerin yüzde 20’si Türklere, yüzde 80’i 
ise Rum, Ermeni ve Musevi tebaaya aitti. 

Lozan Antlaşmasıyla 
kapitülasyonların kaldırılmasıyla milli 
sanayi, yabancılarla rekabet edebilir 
hale geldi. İzmir İktisat Kongresi’nde 
özel sektöre destek kararından sonra, 
finansman sağlamak üzere 1923’te 
Türkiye İş Bankası, 1924’te de Sanayi 
ve Maadin Bankası kuruldu. 1927’de 
gümrük, vergi, hammadde ve ulaşımda 
kolaylıklar sağlandı. Bu gelişmelerden 
sonra 1927’de yapılan sayımda 65 bin 
işletme tespit edildi.  

Çiftçiler özendirilerek, örnek 
çiftliklerin kurulması da teşvik edildi. 
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Cumhuriyetle gelen gelişmenin 
ve ilerlemenin en iyi vücut bulduğu 
kentlerden biri de Salihli’dir. Verimli 
topraklarında her ürünün yetiştiği 
Salihli, özellikle kaliteli Sultaniye 
cinsi üzümleriyle adından söz ettiriyor. 
Toplam 581 bin dekar tarım alanına sahip 
olan Salihli’nin toprakları tarıma çok 
elverişlidir. 

İlçe ekonomisinin bel kemiğini 
oluşturan kurutmalık çekirdeksiz üzüm 
üretimi 115 bin dekar alanda yapılır ve 
yaklaşık 140 bin ton olan yıllık üzüm 
verimi Türkiye’nin toplam üretiminin 
yüzde 12’sini oluşturur. Tarım, toplam 
gelirin yüzde 60’ını oluşturur. Bu 
gelirin yüzde 40’ı kurutulmuş Sultaniye 
üzümdendir. 

Büyükbaş ve küçükbaş hayvan sayısı 
bakımından Manisa’nın 17 ilçesi arasında 
ilk sıradadır. Süt üretiminde de Manisa’da 
birincidir. Kanatlı üretimi bakımından 
Türkiye’de önemli merkezlerden birisidir. 
Türkiye genelinde et tavukçuluğu (broiler) 
ve hindi sayısı bakımından birinci, 

yumurta tavukçuluğu sayısı bakımından 
ise ikinci sırada yer alır.

Salihli, sanayi sektöründe de hızlı 
bir gelişme içerisindedir. Salihli Organize 
Sanayi Bölgesi’nin iki kısmında toplam 
59 firma faaliyet gösterir. Açık ara dış 
ticaret fazlası vererek ülkeye döviz girdisi 
sağlayan bir ilçedir. 

6 binin üzerinde çalışanı olan 
OSB’de, gıda ve gıda yan sanayi olarak 
faaliyet gösteren firmalar; konserve, 
gıda, alkol, süt ve süt ürünleri, evcil 
hayvan yemleri ve yem katkı maddeleri, 
yaş meyve-sebze işleme, kuru domates-
biber, salamura zeytin, turşu, unlu 
kaplama malzemeleri, tahin helva gibi 
ürünler üretilir. Tarım dışında faaliyet 
gösteren firmalar ise bağlantı elamanları 
(vida, cıvata, somun), plastik ve ambalaj, 
hafif yapı elemanları, bebe gereçleri ve 
ortopedik gereç üretimi yapar. 

Salihli sanayi sicil belgeli firmaların 
sektörlere göre dağılımına bakıldığında; 
2013 yılında 214 olan toplam iş yerinin 
büyük çoğunluğunu gıda firmaları (100) 

oluşturur. 2021 yılında toplam iş yeri 
sayısının 308’e yükseldiği ilçede yine 
gıda firmaları, 126’ya ulaşarak büyük 
çoğunluğu oluşturmaya devam etmiştir. 

Salihli, açık ara dış ticaret fazlası 
vererek ülkeye döviz girdisi sağlayan 
bir ilçedir. İlçeden yapılan ihracat 2022 
yılında 430 milyon Dolar’a ulaşmıştır. 
İhracata konu olan ürünler genel olarak 
gıda ve gıda yan sanayi için; konserve, 
gıda, alkol, süt ve süt ürünleri, evcil 
hayvan yemleri ve yem katkı maddeleri, 
yaş meyve-sebze işleme, kuru domates-
biber, salamura zeytin, turşu, unlu 
kaplama malzemeleri, tahin helva gibi 
ürünlerdir. 

Tarım dışında ise; bağlantı elamanları 
(vida, cıvata, somun), plastik ve ambalaj, 
hafif yapı elemanları, bebe gereçleri ve 
ortopedik gereçlerdir. İhracat, başta AB 
ülkeleri, ABD, Avustralya, Mısır, Türk 
Cumhuriyetleri, Malezya ve Orta Doğu 
Ülkeleri olmak üzere dünyanın pek çok 
ülkesine yapılmaktadır. 

Salihli’de ekonomik gelişmişlik
yüz güldürüyor
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Salihli Organize Sanayi 
Bölgesi’nde 59 fabrika üretim 

yapıyor. Tarım ürünlerini işlemeye 
yönelik fabrikaların ağırlıkta 

olduğu bölgede Türkiye’nin dev 
firmalarından Norm Holding’in de 

6 tesisi faaliyet gösteriyor. 

Salihli’ye 16 km uzaklıktaki Salihli 
OSB, ikinci etabın da ilave olmasıyla 
birlikte toplam 2 bin 540 dönümlük bir 
alana ulaştı. 

İzmir Limanı’na ve Adnan Menderes 
Havaalanı’na yakın olması, Antalya- 
İstanbul ve İzmir-Ankara yollarının 
kesiştiği kavşak noktasında bulunması 
Salihli OSB’nin cazibesini artırırken, iki 
yıl önce doğalgazın da bağlanmasıyla 
avantajlı konumunu güçlendirdi.

Meyve ve sebzelerin işlenmesi, 
zeytin ve zeytinyağı, süt ve süt ürünleri, 
galeta unu, helva, ilikli kemik suyu, 
alkollü içecek, evcil hayvan maması 
üretimi gibi gıda ağırlıklı üretim yapan 
fabrikaların yanı sıra, bağlantı elemanları, 
metal işleme, zirai ilaç, tekstil, plastik 
enjeksiyon, ortopedik gereçler, plastik 
boru, karton ve plastik ambalaj gibi 
farklı alanlarda üretim yapan fabrikalar 
da bölgede faaliyet gösteriyor. Salihli 
OSB’de bulunan dört kedi-köpek maması 
üreticisi ise Türkiye pazarının yüzde 70’e 
yakınını elinde bulunduruyor.Organize 
Sanayi Bölgesi, tarımsal üretimin yüksek 
olduğu bölgede bu ürünlerin işlenerek 

katma değer yaratılmasını sağlıyor. 
Bölgede faaliyet gösteren şirketler, katma 
değer yaratmanın yanı sıra ihracat yoluyla 
da ülke ekonomisine katkıda bulunuyor. 

Salihli OSB Müdürü Çağrı Duygu, 
ikinci etapta fabrika inşaatlarının 
devam ettiğini belirterek, bölgenin son 
durumuyla ilgili şu bilgileri verdi:

“Gelişim süreci hızla devam eden 
bölgemizde 59 fabrikada üretim yapılıyor. 
Bu tesislerde yaklaşık 6 bin 500 kişiye 
istihdam sağlanıyor. Toplam 2 bin 540 
dönüm alan üzerinde kurulu ve tahsis 
edilen 115 parsel ile yüzde 100 doluluk 
oranına ulaştık. 3. Etap alanı için başvuru 
süreci başlatıldı. 

Endüstriyel nitelikli atıksu arıtma 
tesisimiz 2011 yılında 4 bin m3/gün 
kapasite ile devreye alındı. 2015-2016 
yılları arasında yapılan kapasite artışı ve 
revizyon çalışmaları ile kapasite 8 bin 
m3/güne çıkarıldı. Fiziksel ve biyolojik 
ünitelere ilave olarak kimyasal üniteler de 

eklendi. Artan fabrikalara paralel olarak 
yeni bir kapasite artış projesi hazırlandı 
ve kapasitenin 16 bin m3/gün seviyesine 
çıkarılması planlanıyor.”

Salihli OSB Yönetimi olarak 
yatırımcılara her türlü kolaylığı 
sağladıklarını belirten Duygu, 
Cumhuriyet’in 100 yılı dolayısıyla da şu 
değerlendirmede bulundu:

“Kalkınmak sanayileşmek demektir 
sözleri ile üretimin önemine dikkat 
çeken Cumhuriyetimizin kurucusu 
Mustafa Kemal Atatürk ve arkadaşlarına 
olan vefamızı ancak bu ekonomik 
güce sahip çıkarak ve ileriye taşıyarak 
gösterebileceğimizin bilincindeyiz. 
İnanıyoruz ki, cumhuriyetimizin yeni 
yüzyılında ülkemizde daha dinamik, 
cazip, hızlı karar ve uygulama zemininin 
oluşturulduğu bir yatırım ortamı ile yeni 
sanayi yatırımları bölgemizin hak ettiği 
seviyeye gelmesini sağlayacaktır.”

OSB, yatırımcıların gözdesi 
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tarih

100. yılında Cumhuriyet ve Salihli’de
ekonominin temel taşları

Kurtuluş Savaşı öncesi sadece 
tarıma dayalı ticaret ile uğraşan Salihli, 
savaş sırasında çok zulüm görmüş, tarım 
ve ticaret neredeyse durma noktasına 
gelmişti. Salihli, 2 yıl, 3 ay ve 15 gün süre 
ile düşman çizmeleri altında acı çekmişti. 
5 Eylül 1922 günü düşman çekilirken, 
bu güzel kasabanın yüzde 65’ini yakmış, 
geriye acı dolu kül ve harabeden oluşan 
bir yer bırakmıştı.

Cumhuriyet’in ilanından sonra yerel 
idareler ve halkın iş birliği ile küllerinden 
yeni bir Salihli doğmaya başlamıştır. 
1931 yılına gelindiğinde Yeni Kaymakam 
Kerim Refi Bey zamanında, istasyon 
civarı daha da şenlenmiş, birçok binalar 
yapılmış ve şehir medeni bir görünüme 
kavuşmaya başlamıştır. Salihli’de iki-
üç otel vardır. İstasyondaki otel ucuz 
olmasının yanı sıra güzeldir. Ayrıca altında 
bir de lokantası bulunmaktadır. Her yıl 
birçok hastanın şifa bulmak amacıyla 
gittiği Kurşunlu kaplıcalarındaki 25 
odalı “mükemmel” otel ise vilâyet hususî 
muhasebesi tarafından kurulmuştur.

On yıl içinde yeniden yapılandırılma 
çalışmalarına hız verilmiştir. Salihli’de 
400 iş yeri ile bine yakın bina inşa 
edilmiştir. 

Ziraat, İzmir Esnaf ve Ahali 
Bankaları’na, Mithatpaşa Caddesi 
üzerinde (bugün 4 No.’lu Sağlık 
Ocağı’nın bulunduğu yerde) bir şube açan 
Türkiye İş Bankası da katılmıştır. Üzüm 

Müstahsilleri İhracat Kooperatifi ile 11 
adet Zirai Kredi Kooperatifleri sayesinde 
Salihli ekonomisi hareketlenmiştir.

Halkın başlıca geçim kaynağı 
olan bağcılık ve sebze yetiştiriciliği bu 
dönemde hız kazanmış, daha önce 5 
bin dönümü geçmeyen bağları, 15 bin 
dönümü aşmıştır. Salihli Ovası’nda her 
türlü ürün yetişmekteyse de en çok arpa, 

buğday, pamuk, afyon, meyan kökü 
ve palamut yetiştiriciliği gelişmiştir. 
Salihli’nin bira yapımına elverişli arpaları 
Avrupa pazarlarında çok ün yapmıştır.

O yıllarda Salihli’de sanayi yok 
denecek kadar azdır. Bugün istasyonun 
Tariş depolarına doğru demiryolunun 
kuzeyinde kalan boşlukta Hacı Mustafa 
oğlu Selim Akiş’e ait un fabrikası vardır. 
Bu fabrika unu ile yapılan ekmek çok 
lezzetli olduğundan halk arasında şöyle 
bir tekerleme yayılmıştır; “Zeytinliğin 
suyundan, Selim Akiş unundan, halis 
ekmek!” Akiş un fabrikası çalıştığı 
dönemlerde yüzlerce işçiyi istihdam 
edecek, günde 10 ton buğday işleyerek 
çevre il ve ilçelere de satış yapacaktır.

Anılan Zeytinlik suyu bugün 
Askerlik şubesinin güneyindeki evlerin 
olduğu yerde bulunan Kuşçubaşı Eşref 
Bey çiftliği sınırları içinde yer alan 
zeytinlik içinde çıkmaktaydı. Bu su 
devamlı akar olduğu için zamanın 
Belediyesi, Mithatpaşa Caddesi’nin sağ 
ve sol yanına Gümüş Çayı’nın beyaz 

taşları ile örülmüş arklar açtırmış ve 
bu suyun akan bölümünü bu caddeye 
salmakla çınar ağaçlarının serinliğine 
katkıda bulunmuştur. Ayrıca şimdiki 
Akhisar kavşağı, Dörtyol denilen yerde 
“Sıtma kuyusu” suyu, Kocaçeşme’de 
adını taşıdığı sokakta “Soğuk su “ve 
Dibek Caddesi’nde bulunan “Yaşar 
Tulumba” o günlerin içime elverişli en 
tatlı sularıdır.

İlk kasalarının yan tarafında eski 
Türkçe; “Meşhur Zeytinli Suyundan 
yapılan Kemal - Fevzi Asri (Çağdaş) 
Gazoz ve Sinalko’ları” yazılı Gazozhane 
(ki sonradan ismi Birlik Gazozları olacak) 
meşrubat fabrikası ve çevre bağların 
üzümlerini değerlendiren Yamansavcı, 

hemen ardından Doğu Şarap fabrikaları 
açılıyordu. Kemal-Fevzi Gazoz fabrikası 
bugünkü Kasaplar Caddesi üzerinde, 
Belediye Caddesi ve Mithatpaşa 
Caddesi’nin bulunduğu arada; Birlik 
Gazozları ise Kocaçeşme Camisi’nin 
bitişiğindeki park alanı içindeydi. 
Yamansavcı Şarap fabrikası eski garaj 
bitişiğinde, Bostan Sokak’ta ve Doğu 
Şarapları ise Turan Caddesi üstünde, 
bugün Beşyol Meydanı’nın istasyon 
yönündeki köşesinde yer alıyordu.

Aynı tarihlerde, bugün kentin 
tanıtımında ön sırayı alan “Odun 
Köftesi’nin kaynağı olacak köfteci 
dükkânı İbrahim (Azak) usta tarafından 

Mustafa Uçar / Araştırmacı- Yazar
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günümüze kadar uzanacak meşhur 
yolculuğuna başlamıştır.  

Günümüzde Turan Caddesi ile 
İlhan Sokağın kesiştiği yerde rahmetli 
Adil Oral’ın evinin bulunduğu köşede 
Belediye’ye ait Elektrik Fabrikası vardır. 
Ancak bu fabrika çalışırken çok ses 
çıkardığından 1954 yılında Eski Tansaş’ın 
olduğu yere nakledilmiştir. 1961 yılında 
Demirköprü Barajı’ndan elektrik almaya 
başlanmasıyla bu fabrika da işlevini 
yitirecektir.

1950’lerde sanayileşme başlıyor
Salihli’nin ekonomisi 1950 

öncesi sadece tarımsal çalışmalara ve 
tarımsal ticarete dayanmakta iken, 1950 
sonrası ekonomik işlevselliği çeşitlilik 
kazanmıştır. Tarım ürünlerine dayalı 
olarak un ve yem, pamuk işleyen çırçır, 
zeytinyağı fabrikalarının yanı sıra toprak 
sanayisine ilk adım atılmış, kiremit 
fabrikaları da açılmaya başlamıştır. 
Demirköprü Barajı projesi gerçekleşme 
aşamasına geldiğinde, bu proje gereği, 
vasıflı-vasıfsız işçi talebi Salihli’ye yeni 
bir göç olayını patlatmıştır. Bu gelişmelere 
dayalı olarak, kasaba nüfusunda artışın 
hız kazanması Salihli’nin kentleşme 
olgusunda ekonomik ve sosyal gelişmeyi 
de birlikte getirmiştir. 

1952 yılında, genç girişimciler 
Battal Üretmen, Muammer Şahin, Fahri 
Keskiner ve Akif Ulaş’ın önderliğinde 
Salihli’nin ekonomik ve sosyal yapısına 
yaklaşık kırk yıl damgasını vuracak İplik 
Dokuma Fabrikası’nın başlangıcı olan 
İplikhane açılmıştır.  Ürettikleri bu iplikleri 
pazarlamak üzere gittikleri İstanbul’da 
tanıştıkları, aslen Trabzonlu bir aile 
olan Karanis’lerle ortak olmuşlardır. Bu 
ortaklık İplikhaneyi zamanla iplik üreten, 

dokuma yapan, boya üreten ve boya 
basan bütünleşmiş (entegre) bir fabrikaya 
dönüştürmüştür.

Salihli İplik ve Dokuma Fabrikası 
A.Ş. adını alan işletme 1 Kasım 1955 
tarihinde Başbakan Adnan Menderes 
tarafından ziyaret edilmiştir. O sırada 
üretim kapasitesi 6 bin 80 iğ (ipliğin 
sarıldığı masura) ve yaklaşık 2 tondur. 

Hedef 10 bin iğ ve 10 milyon metre 
dokuma yapmaktır. 1958 yılı baharında 
Cumhurbaşkanı Celal Bayar fabrikayı 
ziyaret ederken hedefler tutturulmuştur. 
Hatta boyahanesi ve baskısı ile basma ve 
pazen üretimi başlamıştır.

İplik Fabrikası’nın akıbeti
1960’lı yıllarda fabrika, 07.00, 15.00 

ve 23.00 saatleri arasında her birinde 200 
kişinin çalıştığı günde üç vardiyadan 
toplam 600 işçinin ekmek kapısı olmuştur. 
12 bin iğ kapasitesine ulaşmıştır. Salihli ve 
Türkiye ekonomisine katkı yapmaktadır. 
Ancak ekonomik sıkıntılar ve yeni 
ortaklarla anlaşmazlık kurucu ortakları 
fabrikadan uzaklaştırmıştır. Zirveden iniş 
işaretleri başlamıştır.

12 Eylül 1980 müdahalesinden sonra 
Avrupalılar Türkiye üzerine ambargo 
uygulamaya başlar. Anılan tarihe kadar 
yurt dışına ihracat yapan üç büyük 
fabrika olan Ant Birlik, Çuko Birlik ve 
Tariş Fabrikaları zorunlu olarak iç pazara 
yönelmiştir.   Bu rekabet ortamında 
Salihli İplik Dokuma’nın iç pazar payı 
azalmış, hatta durmuştur. Kendi üretimini 
durdurmuş, fason üretim yapmaya 
başlamıştır. Çöküş bu günlerde derinden 
derine hissedilmektedir.  

1986 yılına gelindiğinde fabrika 
yönetimi, ayakta kalabilmek, rakipleri ile 
rekabet edebilmek amacıyla eski dokuma 
tezgâhlarını yenileme kararı almıştır. 
100 adet tezgâhı değiştirmeyi 3 milyar 
TL’ye mal edeceklerini hesaplamışlardır. 
Ancak 6 milyar 100 milyon TL’ye mal 
etmişlerdir. Bu yanlış hesap, kısıtlı 
sermayenin tükenmesine yol açmıştır. 
Ödeme zorlukları başlamıştı. İşçilerin 
ücretlerini ödeyemez duruma gelince, 
1992 yılında işçi sendikaları tarafından 
açılan dava sonucu fabrika 230 milyar 
TL’ye satışa çıkarılmıştır. 

İşin acı tarafı burada başlamaktadır. 
Salihli’nin simgesi olan fabrikayı 
kurtarmak için bir araya gelen 57 
hemşehri, bu miktarı toparlayamamış 
ve fabrika 1994 yılında, Uşaklı bir iş 
adamına, aynı bedelle, 43 dönüm arazisi 
ile birlikte satılmış ve kısa süre sonra 
kapanmıştır. Fabrikanın bulunduğu alana 
2008 yılı baharında büyük marketler 
zincirine bağlı bir şirket şube açmıştır.

İç ve dış talebin artmasıyla 
İzmir’deki Palamut Fabrikası’na 
hammadde sağlayan Salihlili tüccarlar 
bir araya gelerek 1955’te bir palamut 
işleme tesisi kurmuştur. Sümerbank 
tarafından 1961’de tüccarlardan satın 
alınan tesis, büyütülerek Sümerbank 
Salihli Palamut ve Valeks Fabrikası 
olarak hizmete devam etmiştir. Yıllık 27 
bin ton meşe palamudunun işlendiği bu 
tesis, birçok nedenden dolayı zamanla 
üretimini azaltmış, daha sonra ise satışa 
çıkarılmıştır. Fabrika, günümüzde özel bir 
şirket tarafından yönetilmektedir.
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Salihli Ticaret ve Sanayi Odası, 
burs verdiği üniversiteli sayısını 

Cumhuriyet’in 100. kuruluş 
yıldönümü şerefine artırarak, 100’e 

tamamladı. 

100. yılda
100 üniversiteliye burs

Eğitim alanında yaptığı yardımlarla 
takdir toplayan Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası, burs verdiği öğrenci sayısını 100’e 
yuvarlayarak, Cumhuriyet’in kuruluşunun 
100. yıldönümüne ifhafen bu yıla özel bir 
jest yaptı. 

Salihli, Kula ve Selendili üniversite 
öğrencilerine burs vermeyi bir gelenek 
haline getiren Salihli TSO, bu yıl ilk kez 
burs almaya hak kazanan gençleri Oda’da 
buluşturdu. Kazandıkları üniversiteler ve 
bölümleri hakkında bilgi veren gençleri 
öncelikle tebrik eden Salihli TSO Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, her türlü 

sıkıntılarında Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
arkalarında olduğunu bilmelerini istedi. 
Yüksel, Oda’nın burs konusundaki 
tutumunu ve hassasiyetini şöyle anlattı:

“Her sene 80 öğrenciye Salihli TSO 
olarak burs vermeyi bir gelenek haline 
getirdik. Bunun haricinde Odamızın Kadın 
Girişimciler Kurulu da 15 üniversiteli kız 
öğrenciye burs veriyor. Bu sene yönetim 
olarak bir karar aldık ve sayıyı toplamda 
100’e tamamlamayı uygun gördük. 
Cumhuriyet’in kuruluşunun 100. yılını 

kutladığımız bu çok anlamlı dönemde biz 
de böyle bir katkı sunmak istedik.

Bunun haricinde, Protokol Yürütme 
Kurulu’nda yer aldığımız Borsa İstanbul 
MTAL’de Ticaret Borsası ile birlikte 
toplam 24 lise öğrencisine de ayrıca 
burs veriyoruz. Biz eğitime büyük önem 
veriyoruz. Eğitilmiş insanların yurduna, 
milletine yararlı bireyler olacağına 
inanıyoruz.”

Yüksel, üniversite öğrencilerine 

gittikleri şehirlerde Salihli, Kula ve 
Selendi’nin birer tanıtım neferi olarak 
hareket etmelerini, bölgenin coğrafi 
işaretli ürünlerini tanıtmalarını tavsiye 
etti ve her birine görev alanını kapsayan 
bu üç ilçenin tarihi ve turistik değerlerini 
anlatan birer kitapçık hediye etti.

Buluşmada hazır bulunan Oda’nın 
Kadın Girişimciler Kurulu üyeleri 
de öğrencilere okul, staj ve iş yaşamı 
hakkında tavsiyelerde bulundu. 
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Salihli TSO’nun Kadın Girişimci 
Kurulu tarafından düzenlenen iki 
günlük tanıtım günleri etkinliğine 
100 kadın girişimci katıldı. Vals, 
tango, zeybek gösterileri arasında 

satış yapan kadınlar, kente bayram 
havası yaşattı.

Cumhuriyet’in 100. Yılı kutlamaları 
çerçevesinde Tanıtım Günleri etkinliği 
düzenleyen Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın Kadın Girişimciler Kurulu’nun 
Salihli ve Kulalı 100 kadın girişimcinin 
el emeği ürünlerini tanıttığı ve satışa 
sunduğu etkinlik, bayram havasında geçti. 

Salihli’nin 100. Kurtuluş yılı anısına 
yaptırılan Atatürk Anıtı’nın bulunduğu 
Devlet Bahçeli Kent Meydanı’nda 
gerçekleştirilen Kadın Girişimci Tanıtım 
Günleri’nin açılışına Salihli Kaymakamı 
Mehmet Kamil Sağlam, Kula Kaymakamı 
Ömer Ahmet Özdemir, Belediye Başkanı 
Zeki Kayda, Salihli TSO Meclis Başkanı 
Süleyman Oral, TSO Yönetim ve Meclis 
Üyeleri, TSO Kadın Girişimciler Kurulu 
üyeleri ve Salihli halkı katıldı. 

Salihli Kaymakamı Kamil ve 
Belediye Başkanı Kayda birer konuşma 
yaparak, Cumhuriyet’in 100. Yıl 
kutlamalarının çok anlamlı bir etkinlikle 
birleştirerek, kadınları üretime teşvik 
edici faaliyetler gerçekleştiren girişimci 
kadınları kutladı. 

Tanıtım günlerinin öğleden sonra 
gerçekleştirilen törenine Salihli TSO 
Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel, TSO Yönetim Kurulu ve Meclis 
Üyeleri’nin yanı sıra Salihli’deki meslek 
odalarının başkanları, siyasi partilerin 
temsilcileri katıldı. TSO Başkanı Yüksel 
yaptığı konuşmada, Cumhuriyet’i 
armağan eden Mustafa Kemal Atatürk ve 

silah arkadaşlarına minnetini ifade ederek, 
yaptıkları faaliyetlerle Salihli TSO’ya 
büyük değer katan Kadın Girişimciler 
Kurulu üyelerini bu anlamlı etkinlik için 
tebrik etti. 

Kadınlara el emeği ürünlerini 
değerlendirmeleri ve aile bütçelerine 
katkı sağlamaları için ilham veren tanıtım 
günlerinin Salihli’de bir gelenek haline 
geldiğini belirten Yüksel, şunları söyledi:

“Bu yıl Cumhuriyet’in 100. Yılı 
kutlamaları, kadın girişimcilerimizin 
çabalarıyla çok anlamlı bir etkinlikle 
birleştirildi. 100 girişimci kadının 
ürünlerini bu güzel meydanda bir 
arada görmek çok etkileyici ve 
anlamlı. Katılımcıların çok memnun 
olduğunu bize geri dönüşlerden ve 
yorumlardan anlıyoruz. Bu etkinlik 
vesilesiyle Cumhuriyetimizin 100. yılını 
tebrik ediyor, daha aydınlık yarınlara 
kavuşmanın özlemini yüreğimizde 

Cumhuriyet’in  100. yılına coşkulu kutlama
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Salihli’deki iş dünyası istasyondaki 
Himaye-i Etfal binasında 

düzenlenen etkinlikte bir araya 
geldi. Cumhuriyet’in ilanının 100. 

yılı marşlar, dans gösterileri ve 
piyano dinletisi eşliğinde coşkuyla 

kutlandı.

taşıyoruz.”
Düzenlenen her iki tören dans 

gösterileriyle renklendi. Fen Bilimleri 
Okulları’nın öğrencileri, vals, halk 
oyunları ve bando takımı gösterisi sundu.  
Özel Salihli Koleji öğrencilerinin sunduğu 
vals, Latin dansı ve bayrak gösterisi 
de diğerleri gibi büyük alkış aldı. Halk 
Eğitim Merkezi’nin Türk Halkoyunları 
Kadın Grubu da zeybek oynayarak, 
anlamlı bir katkıda bulundu. 

Tanıtım Günleri’nde bireysel 
katılımların yanı sıra Salihli Kadın 
Girişimi Üretim ve İşletme Kooperatifi, 
Kula Kadın Girişimi Üretim ve İşletme 
Kooperatifi, GEMA Vakfı gibi kurumsal 
düzeyde de stantlar açıldı. Salihli Fotoğraf 
Derneği SALFOD’un 35 fotoğraftan 
oluşan sergisi anıt çevresinde yer aldı. 

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
Kadın Girişimciler Kurulu tarafından 
organize edilen Cumhuriyet’in 100. yılı 
kutlama etkinliği Salihli’deki iş dünyası 
temsilcilerinin yoğun ilgisiyle karşılandı. 

Şık kıyafetlerle baloya katılan Salihli 
TSO üyeleri, eşleri, meslek odalarının 
temsilcileri ve siyasi parti temsilcileri, 
hep bir ağızdan söylenen marşlarla 
Cumhuriyet’e, Türkiye Cumhuriyeti’nin 
kurucusu Mustafa Kemal Atatürk’e ve 

 

Balo renk kattı

onun ilkelerine bağlılıklarını dile getirdi.
Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 

İbrahim Yüksel, baloya katılan misafirlere 
hitaben yaptığı konuşmada Cumhuriyetle 
meydana gelen kazanımlara vurgu yaptı. 
Yüksel şunları söyledi:

“Kurtarıcımız ve Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kurucusu Büyük 
Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün bize 
miras bıraktığı en değerli armağan olan 
Cumhuriyet’i 100 yıldır yaşatmaktan ve 
ona sahip çıkarak çağdaş dünya ile aynı 
kulvarda yürümekten kıvanç duyuyoruz. 

Bağımsız, çağdaş, üretken bir ülke 
haline gelmemizi Cumhuriyet’e borçlu 
olduğumuzun farkındayız. 

Bize bu büyük onuru ve gururu 
yaşatan Atatürk’e ve silah arkadaşlarına, 
kahraman şehitlerimize ne kadar teşekkür 
etsek azdır.”

Baloya katılan 1925 doğumlu emekli 
eğitimci İlyas Kalay da Cumhuriyet’in 
önemini anlatan bir konuşma yaptı. 

Etkinlik zeybek gösterisi, vals ve 
piyano dinletisi ile devam etti.
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İklim şartlarına bağlı olarak her iki 
üründe de Salihli bölgesinde yüzde 

60’a varan verim kaybı meydana 
geldi. 

Üzüm ve zeytinde “yok yılı”

Manisa’nın önde gelen ürünlerinden 
olan üzüm ve zeytinde bu yıl iklime ve 
hastalıklara bağlı olarak büyük bir verim 
kaybı yaşandı. İklim şartlarında meydana 
gelen değişiklikler Salihli bölgesinde 
üzümde rekoltenin yüzde 60 oranında 
azalmasına neden oldu. Zeytin veriminde 
de geçen seneye göre yüzde 50 ile 60 
arasında düşüş meydana geldi. 

Geçtiğimiz yıl 340 bin ton olan 
çekirdeksiz kuru üzüm rekoltesinin 
bu yıl 140 bin- 150 bin ton olarak 
gerçekleşmesi bekleniyor. Üründeki 
azalmaya bağlı olarak fiyatlarda da iki 
katını aşan yükselme meydana geldi. 
2022 sezonunda ürün bolluğu yaşanmış 
ve Toprak Mahsulleri Ofisi 9 numara kuru 
üzümü 27 TL’den satın almıştı. 

Bu yıl üründe meydana gelen 
azalma nedeniyle TMO alım fiyatı 
açıklamadı ve piyasaya girmedi. Önemli 
üzüm yetiştiricisi ülkeler olan İtalya ve 
İspanya’nın da kuraklıktan etkilenmesi 
nedeniyle dünya piyasalarında da 
çekirdeksiz kuru üzüm fiyatları yükseldi. 
Tüccar çekirdeksiz kuru üzümü üreticiden 
50 TL ile 70 TL arasında satın alıyor. 

Çekirdeksiz kuru üzüm üretiminde 
ve ihracatında dünya lideri olan Türkiye, 
ürettiğinin büyük bölümünü ihraç ediyor. 
Yüzde 90 üretim ile Manisa’nın ilk sırada 
yer aldığı Türkiye genelindeki çekirdeksiz 
kuru üzüm üretimi yıllara göre 260 bin 
ton ile 350 bin ton arasında değişiyor. Bu 
üretimin yaklaşık 40 bin tonu iç piyasada 
tüketilirken, büyük kısmı ihracata sevk 
ediliyor. 

Çekirdeksiz kuru üzüm üretiminde 
Manisa’nın ilçeleri arasında lider 
konumda olan Salihli’de geçen yıl 50 bin 
ton olarak gerçekleşen rekoltenin bu yıl 

20 bin tonda kalacağı öngörülüyor. 
Zeytin üretiminde Manisa ilinde 

Akhisar’dan sonra üretimde ikinci sırada 
yer alan Salihli’de bu yıl, çiçek zamanında 
yoğun yağış nedeniyle büyük bir verim 
kaybı yaşandı. Türkiye genelinde rekolte 
yüzde 30 civarında azalırken, Salihli 
bölgesinde kayıp üretici ve tüccarın 
verdiği bilgilere göre yüzde 60- 70’lere 
kadar geriledi. 

Sofralık zeytinde geçtiğimiz yıl 
52 TL olan duble fiyatı, bu yıl yüzde 80 
oranında artarak, 90 TL’ye kadar yükseldi. 

Toplam 581 bin 592 dönüm tarım 
arazisinin bulunduğu Salihli’de 105 bin 
dönümde ve 4 milyon adet zeytin ağacı 
bulunuyor. Zeytin fiyatlarındaki artışa 
paralel olarak zeytinyağı fiyatlarının da 
yükselmesi bekleniyor. 
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NTV ekibi ve tarım yazarı Ali Ekber 
Yıldırım, Salihli’ye gelerek üzüm ve 

zeytin hakkında bilgi almak üzere 
üreticilerle ve yetkililerle görüştü.

Üretime
basından
yerinde 

inceleme

Üzüm ve zeytinde bu yıl verimin 
oldukça düşük olması medyanın da 
ilgisini çekiyor. Tarım yazarı Ali Ekber 
Yıldırım ile NTV İzmir Temsilcisi Merih 
Ak ve kameraman Burak Uyğun’un yer 
aldığı ekip, Salihli’ye gelerek üretim 
merkezlerinde çekim yaptı ve bilgi aldı.

Tekelioğlu mahallesinde zeytin alım 
merkezinde üreticilerle konuşan Yıldırım 
ve Ak, daha sonra hasadın devam ettiği 
Bintepeler bölgesindeki zeytin bahçesinde 
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel ve Salihli 
Ziraat Odası Başkanı Cem Yalvaç’tan 

piyasanın durumu ve rekolte hakkında 
demeç aldı. 

Üzüm hakkında da bilgi almak üzere 
Karasavcı mahallesine giden Yıldırım 
ve Ak, burada üretici, muhtar ve oda 
başkanlarından üzümde yaşanan yarı 
yarıya verim kaybının nedenleri hakkında 
bilgi aldı.

NTV ekibi ayrıca, Gölmarmara’da 
çekim yaparak, tamamen susuz kalan 
ve TİGEM tarafından tarımsal amaçla 
kullanılmaya başlanan eski göl alanına 
dikkat çekmek amacıyla köy sakinlerinden 
ve eski balıkçılardan bilgi aldı. 



18- AĞUSTOS - EYLÜL - EKİM 2023

odalar

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası 
ile Salihli Ticaret Borsası’nın ev 

sahipliğinde bir araya gelen Manisa 
ve ilçelerdeki 13 Oda ve Borsa’nın 

yönetim kurulu ve meclis başkanları 
ile genel sekreterleri, ortak istişare 

toplantısında çözüm yolları 
konusunda görüş alışverişinde 

bulundu.

Manisa oda ve borsaları
güç birliği içinde

Ekonomide yaşanan sıkıntılara 
ilave olarak son yıllarda iklim ve çevre 
sorunlarıyla da baş etmeye çalışan iş 
çevreleri, ortak çözümler üretmek üzere 
farklı platformlarda değerlendirmelerde 
bulunuyor. Bunun son örneği, Manisa oda 
ve borsaları arasında düzenlenen yoğun 
katılımlı istişare toplantısı oldu.

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
Meclis Salonu’nda düzenlenen toplantıya 
Salihli TSO ile Salihli Ticaret Borsası ev 
sahipliği yaptı. İstişare toplantısına ayrıca 

Manisa Celal Bayar Üniversitesi öğretim 
üyesi, odaların TOBB Danışmanı Prof. 
Dr. Mahmut Kargın ile aynı üniversitenin 
öğretim üyesi Prof. Dr. Hüseyin Aktaş da 
katıldı. 

TOBB’a bağlı Manisa’daki 
odalarla uzun zamandır yapılamayan 
ortak toplantıların ilkini Salihli’de 
gerçekleştirmekten duydukları 
memnuniyeti dile getiren Salihli TSO 
Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
yüksek enflasyonun olduğu bir ortamda 
maliyet artışlarının yanı sıra, finansmana 
erişememekten kaynaklanan sıkıntılarla 
karşı karşıya bulunduklarını, ticari ve zirai 
kredi faizlerinin de çok yüksek olduğunu 
ifade etti.

Müze ve Fen Lisesi
İbrahim Yüksel, tarihi ve kültürel 

değerleriyle dikkat çeken Salihli’nin bu 
değerleri ticarete yansıtamadığını, bunun 

için Salihli’ye müze açılmasının şart 
olduğunu; eğitimde sıçrama yapabilmek 
için de Salihli’ye Fen Lisesi açılması 
konusundaki ısrarlı taleplerinden de 
vazgeçmediklerini belirtti. Yüksel, 
bölgedeki yeraltı sularının beslenebilmesi 
için Yeşilkavak Sulama Göleti’nin de 
mutlaka yapılması ve Gölmarmara’nın 
tekrar suyla buluşturulması gerektiğinin 
altını çizdi. 

Manisa Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Mehmet Yılmaz, Manisa’nın 
yatırımlardan yeterli pay alamadığı 
konusuna vurgu yaparak, Zafer Kalkınma 
Ajansı’nın yönetim yerinin Manisa’ya 
aldırılması konusunda elbirliği ile 
hareket etmeyi önerdi. Gelişmişlik 
düzeyinde Manisa’nın çıkış trendini 
geride bıraktığını ve artık geriye doğru 
gitmeye başladığını vurgulayan Yılmaz, 
iklim kriziyle baş etmek için önlemler 
almakta geç kalınmaması, sanayi 
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atıklarını arıtmadan doğaya deşarj eden 
sanayi kuruluşlarının ve Organize Sanayi 
Bölgeleri’nin bir an önce harekete 
geçmesi gerektiğinin altını çizdi.

Salihli Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Yetiş Aksoy da 
Manisa’daki tüm odaları Salihli’de 
ağırlamaktan dolayı mutlu olduklarını 
ifade etti. 

Çevre ve suya vurgu
“Manisa, esas kirletici olmadığı 

halde atıkların merkezi haline geldi” 
diyerek tepkisini dile getiren Yılmaz, bu 
soruna karşı 17 ilçe ile birlikte hareket 
etmenin önemli olduğunu ifade etti. 

Manisa Ticaret Borsası Başkanı 
Sadık Özkasap da sulamada kullanılacak 
suyun giderek azaldığını ve kapalı devre 
damla sulamanın yaygınlaştırılmasının 
şart olduğunu dile getirdiği 
konuşmasında, iklim değişikliğine 
hazırlıklı olmak için önlemleri şimdiden 
almak gerektiğini vurguladı. Özkasap, 
Gediz’in başka şehirlerdeki işletmeler 
tarafından kirletildiğine, Gölmarmara’nın 
yanlış uygulamalarla kurutulduğuna, 
Demirköprü Barajı’nda su seviyesinin çok 
düştüğüne, bunlara bir çözüm bulunması 
gerektiğine işaret etti.

Toplantıya katılan ilçelerin 
başkanları da genel ekonominin yanı 
sıra yerelde karşılaştıkları sorunlar 
hakkında bilgi verdi. Bir sonraki istişare 
toplantısının Alaşehir’de düzenlenmesi 
kararı alındı. 

Toplantıya katılanlar: 
Manisa Ticaret ve Sanayi Odası 
Manisa Ticaret Borsası
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası 
Salihli Ticaret Borsası 
Akhisar Ticaret ve Sanayi Odası 
Akhisar Borsası 
Alaşehir Ticaret ve Sanayi Odası 
Alaşehir Borsası
Demirci Ticaret ve Sanayi Odası 
Gördes Ticaret ve Sanayi Odası
Turgutlu Ticaret ve Sanayi Odası
Turgutlu Ticaret Borsası 
Soma Ticaret ve Sanayi Odası
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Salihli TSO’nun 9 yıl önceki Doğu 
gezisi sırasında sıcak ilişkiler 

kurduğu Tatvan TSO yönetimi, 
9 kişilik bir heyetle Salihli’ye 

iadeyi ziyarette bulundu. Salihli ve 
Kula’yı gezen Tatvanlı işadamları 

ziyaretten duydukları memnuniyeti 
her fırsatta dile getirdi.

Tatvanlı işadamları Salihli’ye hayran kaldı

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
2014 yılında gerçekleştirdiği Doğu 
gezisi sırasında Tatvan ile başlayan sıcak 
ilişkiler karşılıklı ziyaretlerle devam 
ediyor. Tatvan Ticaret ve Sanayi Odası, 
9 yıl önce verdiği iade-i ziyaret sözünü 
sonunda gerçekleştirdi ve Tatvan TSO 
ekibi 9 kişilik bir heyetle Salihli’yi tanıma 
imkanı buldu.

Salihli’nin tarihi mekanı Sardes’i 
rehber eşliğinde gezerek, değişim aracı 
olarak madeni paranın dünyada ilk 
kullanıldığı toprakları yakından tanıma 
imkanı bulan Tatvan heyeti, Salihli’ye ve 
barındırdığı medeniyetlere hayran kaldı.

Tatvan Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Bilal Adabağ 
ile Meclis Başkanı Servet Avcı’nın 

başkanlığındaki heyet daha sonra Salihli 
Ticaret ve Sanayi Odası’na gelerek 
sohbete devam etti. Van Gölü’nün 
batı kıyısındaki bir liman kenti olan 
Tatvan heyetinde ayrıca Meclis Başkan 
Yardımcısı Ecevit Özkan, Meclis üyeleri 
Nedim Acet, Yunus Başar, Özgür Karatay, 
Mesut Üstü ve Mücahit Menteş ile Genel 
Sekreter Mücahit Diksin yer aldı.

Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, Tatvan ile 
sıcak ilişkilerinin 9 yıl önceki bir geziye 
dayandığını belirterek, şu bilgileri verdi:

“2014 yılında Van-Tatvan- Bitlis 
ve Diyarbakır’ı kapsayan Doğu gezimiz 
sırasında tanıştığımız Tatvanlı işadamları 
ile sıcak ilişkiler kurduk. Doğu’nun 
misafirperverliğinin en güzel örneğini 
bize yaşattılar. O geziden o kadar güzel 
hatıralarla ayrıldık ki, Tatvan ile sıcak 
dostluğumuz uzaktan da olsa bu süre 
zarfında devam etti. Sonunda iadeyi 
ziyaret için Salihli’ye gelmelerinden son 
derece memnun olduk.”

Tatvan TSO heyeti adına konuşan 
Yönetim Kurulu Başkanı Bilal Adabağ, 
iadeyi ziyaret için biraz geç kalmış olmakla 
birlikte gerçekleştirebilmiş olmaktan ve 

Doğu ile Batı arasında köprü kurmaktan 
dolayı duydukları memnuniyeti dile 
getirdi. Bilal Adabağ, Salihli’ye ve 
tarihi geçmişine hayran kaldıklarını 
ifade ederek, “Her şeyin ilki burada. 
Adeta dünyanın merkezindesiniz.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Görüşmelerin sonunda iki odanın 
başkanları hatıra obje değiş tokuşunda 
bulundu. İbrahimYüksel, Salihli Kadın 
Kooperatifi üyeleri tarafından yapılan 
çini panoyu Tatvan TSO Başkanı’na 
takdim etti. TSO Başkanı Adabağ 
da ziyaret anısına Yüksel’e ay yıldız 
şeklindeişlenmiş besmele ve ayetten 
oluşan bir tablo hediye etti.

Tatvan TSO heyeti, Salihli TSO 
Yönetim Kurulu ve Meclis üyelerinin 
eşliğinde daha sonraSalihli OSB’yi ve 
burada bulunan Sardes Gıda fabrikasını 
ziyaret ederek, yetkililerden üretim ve 
ihracat hakkında bilgi aldı.

Heyet daha sonra da komşu ilçe 
Kula’ya gitti. Burada Osmanlı ve Rum 
mimarisinin güzelörneklerini yansıtan 
tescilli Kula evleri, Kurşunlu Camii, 
Çukur Çeşme ve tarihi arastalargezilerek, 
ilçenin kültürel değerleri Tatvan heyetine 
tanıtıldı.
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Zirve Arçelik 
Salihli Sevgi Yolunda Açıldı! 
Dijital dünya ve değişen müşteri istekleri çerçevesinde 
tasarlanan, 550 m2 showroom alanına sahip Zirve Arçelik 
mağazası yeni konsepti ile hizmete açıldı. 

� 

P' Sevgi Yolu Salihli 1 @ O (236) 714 24 34 ı� t_,Zirve •�
iyiliği aşkla tasarlar 
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Turgutlu TSO yönetimi, Salihli 
TSO’yu ziyaret etti. Düzenlenen 
ortak toplantıda, iş dünyasının 

son günlerde karşılaştığı sorunlar 
konusunda görüş alış verişinde 

bulunuldu. Ortak sıkıntılar tespit 
edildi.

Turgutlu TSO ile
komşu dayanışması

İş dünyasını temsil eden iki komşu 
ilçenin odası, üyelerinin ortak sıkıntıları 
hakkında bilgi ve görüş alışverişinde 
bulundu. Salihli TSO’ya, beraberinde 
yönetim kurulu üyeleriyle gelen Turgutlu 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Faruk Aydın, esnaf, tüccar 
ve sanayicilerden oluşan üyelerinin 
sorunlarına çözümler üretmek amacıyla 
komşu odalarla dayanışmanın önemine 
inandıklarını ifade etti. 

Aydın, Salihli, Turgutlu ve Akhisar’ın 
tarımı ve sanayisi ile Manisa’nın en güçlü 
ilçeleri olduğuna dikkat çekti ve özellikle 
finansman yönünden sıkışık durumda olan 
iş dünyasının sorunlarını çözmek üzere 
dayanışmanın şart olduğunu kaydetti.

Ziyarete Turgutlu TSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Faruk Aydın’ın yanı sıra, 
başkan yardımcıları Edip Artun ve Nazım 

Balyapan, Yönetim Kurulu üyeleri Hakan 
Cebe, İsmail Ulcay ve Haldun Tüzün ile 
Genel Sekreter Nevzat Avcı katıldı. 

Ziyaretten duydukları memnuniyeti 
dile getiren Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, komşu odalar 
arasındaki dayanışmanın önemli olduğuna 
vurgu yaptı. Üretilen ürünlerin eşdeğer 
olduğunu ve bölgesel sıkıntıların benzer 
olduğunu kaydeden Yüksel, şu görüşleri 
dile getirdi:

“Salihli’deki gelirin yüzde 40’ını 
oluşturan üzümde yarıya yakın rekolte 
düşüklüğü bekleniyor. Ortalama 320 
bin ton olan kuru üzüm rekoltesinin 
bu yıl 190 bin tona düşeceği tahmin 
ediliyor. Üzümün yanı sıra diğer başlıca 
ürünlerimiz olan zeytin ve kirazda da 
bu yıl verim yarı yarıya azaldı. Bu da 
ekonomide maliyetlerden kaynaklanan 
sıkıntıları daha da katmerlendirecek. 
Bölgemizdeki ticareti direkt olarak 
etkileyecek.

Elektrik ve akaryakıt fiyatı çok 
yüksek. Diğer taraftan iş dünyası 
finansman yönünden çok sıkıştı. 3 ve 12 
ay vadeli, eşit taksitli spot krediler kısıtlı 
olarak yeni açıldı ama bunların iki-üç ay 
sonra kapanacağı ve sıkı para politikasının 
yılbaşına kadar devam edeceği söyleniyor. 
Finansman sıkıntısının öncelikle 
çözülmesi gerekiyor. Bu tür ziyaretlerin 
ve dayanışmanın yararlı olduğuna 
inanıyoruz.”
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Demirci TSO ile ilçenin meslek 
odalarının başkanları kalabalık 

bir heyetle Salihli TSO’nun meclis 
toplantısına katıldı. Demircili 

işadamları ve esnaf temsilcileri 
Salihli’nin fiziki olarak civar 

ilçelerin bir merkezi işlevini 
gördüğünü ve il olma kriterlerini 

taşıdığını belirterek Salihli’ye 
desteklerini dile getirdi. 

İl olma yolunda
Demirci’den Salihli’ye güçlü destek

Salihli TSO’nun aylık meclis 
toplantısına konuk olan komşu ilçe 
Demirci’nin oda başkanları ve iş 
dünyasının temsilcileri, Salihli’nin 
il olarak ilan edilmesi konusunda 
desteklerini sundu. 

Salihli TSO’nun Ağustos ayı 
faaliyetlerinin değerlendirildiği meclis 
toplantısına konuk olan Demirci heyetinde 
TSO Meclis Başkanı İbrahim Akarsu, 
Yönetim Kurulu Başkanı Kasım Kabak, 
Ziraat Odası Başkanı Mehmet Karakaya, 
Şoförler ve Otomobilciler Odası Başkanı 
İrfan Aksu, Esnaf ve Sanatkarlar Kredi 
Kefalet Kooperatifi Başkanı Şeref Bilek, 
Bakkallar ve Bayiler Odası Başkanı 
Zeki Demir, Madeni Eşya Ağaç İşleri 
Sanatkarları Odası Başkanı Mustafa 
Umut Demirkan, Terziler Odası Başkanı 
Melih Altınay, Kahveciler Odası Başkanı 
Ahmet Akay ile TSO’nun yönetim kurulu 
ve meclis üyeleri yer aldı.

Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Yüksel, Demirci heyetine 
yaptıkları ziyaret ve gönülden destek 
için teşekkür etti. Salihli’de binlerce 
Demircilinin yaşadığına dikkat çeken 
Yüksel, komşu ilçe ile ilişkilerin daha da 
geliştirilmesi için gayret sarf ettiklerini 
ifade etti.

Demirci TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Kasım Kabak, yaptığı 
konuşmada Demirci halkının gerek 

ticaret gerekse de sağlık hizmetleri için 
Salihli’ye çok sık geldiğini ve iki ilçe 
arasında sıkı bağlar olduğunu vurguladı. 
Kabak, Salihli’deki gelişmeleri yakından 
takip ettiklerini belirttiği konuşmasında, 
il olma konusunda desteklerini şu sözlerle 
dile getirdi:

“Salihli TSO heyetinin Demirci 
ziyaretinde, 100. yılında 100 il projesi 
konusunda değerlendirmeler yapmış ve 
Demirci TSO olarak destek vereceğimizi 
belirtmiştik. Odamızın Yönetim Kurulu 
ve Meclis Üyeleri olarak bugün yine aynı 
düşünceleri taşıyoruz. Salihli’de yaşayan 

hemen hemen bir mahalle büyüklüğündeki 
Demircili hemşehrilerimiz ile ortak 
değerlerimiz çerçevesinde sizlerle 
birlikte çalışmalar yapmaktan mutluluk 
duyacağız. Kalbimizin sizlerle birlikte 
attığını bilmenizi isteriz.”

Demirci Ziraat Odası Başkanı 
Mehmet Karakaya da yaptığı konuşmada 
komşu ilçe olarak Salihli’ye sonuna kadar 
destek olduklarını belirtti. 

Demirci heyeti, toplantı sonunda 
Salihli TSO’ya, ünü ülke sınırlarını aşan 
ve güçlü bir marka haline gelen Demirci 
halısından nadide bir parçayı hediye etti. 
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randevunuzu alın! 

sevdikleriniz güvencede

SGK anlaşmalı Özel Medigüneş Hastanesi'nde
ayakta ya da yatarak teşhis ve tedavi masraflarınızın
SGK fark ücretini sizin yerinize sigortanız karşılamakta.

C U M H U R İ Y E T İ M İ Z İ N  1 0 0 .  Y I L I
kutlu oılsun...

Salihli Ticaret ve
Sanayi Odası

KORONER
BT ANJİYOGRAFİ

1 5  D A K İ K A N I Z I  AY I R A R A K  
S A Ğ L I K L I  G E L E C E K  Y I L L A R A
S A H İ P  O L A B İ L İ R S İ N İ Z .

Koroner BT öncesi 4-5 saat açlık gerekmektedir. Önce EKG elektrotları
yerleştirilir ve hastaya nefes tutma egzersizi yaptırılır. Sonrasında hastanın 
damar yolu açılır ve uygulamaya KOLAYLIKLA hazır hale getirilir.

Koroner BT Anjiyografi Kimlere Yapılır?
• EKG, laboratuvar ya da stres testlerinin net bir sonuç vermediği olgular,
• Hiçbir şikayeti olmayan zaman zaman gögüs ağrısı şikayeti olanlar
• Kateter Anjiyografinin riskli ya da yetersiz olduğu özel durumlarda
• Belirli bir sebep yokken ciddi ritim bozukluğu yaşayan kişilere
• Aile geçmişinde kalp damar hastalığı olanlara
• Günlük hayatında veya iş ortamında yoğun stres altında kalan bireylere

Koroner BT Anjiyografide tetkik süresi 15 saniye,
hazırlık süresi 3 dakikadır. 

KALBİNİZ BİZE EMANET
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Salihli Organize Sanayi Bölgesi’nde 
geçtiğimiz yıl faaliyete geçen 

Tirmata Tarım Ürünleri, panko 
çıtır kaplama ürünlerinde bir 

yandan Türkiye pazarında 
büyümeyi hedeflerken, Uzakdoğu 

ülkelerinin hakim olduğu dış 
pazardaki payını artırmanın 

hesaplarını yapıyor.

Tirmata,
ihracatını büyütmeyi hedefliyor

Gıda pazarına yönelik bir çeşit çıtır 
kaplama malzemesi olan panko, evlerde, 
restoranlarda, hazır gıda sektörlerinde 
giderek daha fazla kullanılır hale geldi. 
Özellikle kızartmaların dış yüzeylerinde, 
çıtırlık kazandırmak üzere kullanılan 
ve ithalat ağırlıklı bir ürün olan panko, 
Haziran 2022 tarihinden bu yana Salihli 
OSB’de de üretiliyor. Köklü bir gıda 
üretimi geleneğinden gelen yatırımcılar 
tarafından 4 yıl önce kurulan Tirmata A.Ş., 
Salihli OSB’nin parlayan yıldızlarından 
biri. Şirketin Yönetim Kurulu Başkanı 
Murat Kasap ile ürünlerinin özellikleri, 
üretim süreci, pazarın durumu ve ileriye 
yönelik hedefleri hakkında yaptığımız 

söyleşiyi sunuyoruz:
-Tirmata ne zaman kuruldu, ne 

zaman üretime geçti ve faaliyet konusu 
nedir?

Aslında aileden gelen 45 yıllık bir 
gıda geçmişine sahibiz. Tirmata Tarım 
Ürünleri Gıda San. ve Tic. A.Ş. ünvanlı 
şirketimiz ise 2019 yılında İstanbul 
merkezli bir gıda firması olarak faaliyete 
başladı. 2021 yılında firmamızda unlu 
mamuller üzerinde faaliyet gösterme 
kararı aldık ve 2022 yılının Haziran 
ayında da Salihli Organize Sanayi 
Bölgesi’nde kurduğumuz tesisimizde 
üretime başladık.

-Salihli OSB’de yatırım yapmaya 
nasıl karar verdiniz? Avantajları nelerdi?

Manisa Salihli ile olan bağımız 
aslında Tirmata A.Ş.’nin faaliyete 
başlamasından çok önce, 2015 yılına 
dayanıyor. Köprübaşı bölgesinde ailemize 
ait tarım arazilerini ziyaretlerimizde 
Salihli’de yatırımda bulunma kararı aldık. 
Bunda en büyük etkenlerden biri, aile 
dostumuz Zülküf Kopuz’a ait Gündoğdu 
Gıda AŞ’nin fabrikasının bu bölgede 
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olmasıydı. İlerleyen zamanlar ağabeyim Ahmet Bülent Kasap’ın Kopuz 
Zeytincilik A.Ş. firmasına ortak olması ve akabinde yine OSB bölgesinde 
kendisine ait Pulathaneliler A.Ş. firması Ahsaf markası ile yatırıma 
başlaması bölgede bizim için kökleşen bir yapı oluşturdu. 

-Kaç çeşit ürün üretiyorsunuz, biraz bilgi verir misiniz?
Biz fabrikamızda yurtdışından ithal ettiğimiz “Panko” ekmek kırıntısı 

ürününü yerli bir firma olarak üretiyoruz. Yıllardır yurt dışından gelen ve 
ülkemizde yüksek kalitede ürün üretimi olmayan bu sektöre girmeden önce 
uzun bir araştırma süremiz oldu. Derken tesisimizi dünya standartlarında 
ürün üretebilmeyi ve en iyisini sunabilmeyi hedef aldık. Hem ithalat yerine 
yerli üretim yapmak, hem de Ar-Ge departmanımızın geliştirdiği en doğal 
tariflerle sektörü daha geliştirmek istiyoruz.

Ürün gamımızda bulunan panko, köftelik ekmek kırıntısı, galeta unu, 
mısır unu ve kırmızı, yeşil, turuncu renklerde panko ürünlerini tamamen 
doğal maddeler ile doğal bitki ve sebze özlerini kullanarak üretip, nihai 
tüketiciye en iyi ürünü vermek için çalışıyoruz.

Şu an piyasada satılan galeta unu; bayat, küflenmiş ekmeklerden 
öğütülerek işlenen ürünlerden üretilmekte. Biz üretimini yaptığımız ve 
doğal tariflerle oluşturduğumuz galeta unumuzun da üretimine bu yıl 
başladık.Yine üretimini yaptığımız mısır unu ürünü için üretim tesisimiz 
eski tip taş değirmen sistemidir. Yani geleneksel yöntem ile modern üretim 
tesisimizi oluşturduk.

-İhracat yapıyor musunuz? Bu konuda hedefiniz nedir?
Dış ticaret departmanımızı yeni oluşturduk. Mevcut olan 375 ton/ay 

kapasitemizi 2024 yılı itibariyle 750 ton/ay a çıkararak ihracatta ciddi bir 
pay almak istiyoruz.

Üretimini yaptığımız panko ekmek kırıntısının dünya pazarında ciddi 
bir yeri var ama Çin – Japonya – Malezya gibi ülkeler ve Avrupa ülkelerine 
ciddi bir navlun bedeli maliyeti etkiliyor. Biz yine de hedefimizde olan 
ihracat potansiyelini yakalayacağımıza inanıyoruz

-Pazarın büyüklüğü ne kadardır ve sizin pazar payınız hakkında 
bilgi verir misiniz?

Bildiğimiz üzere 2023 Haziran ayı sonuna kadar sabit kalan döviz 
kurları ülkemiz için bir ithalat patlamasına sebep oldu ve tesisimiz tam 
kapasite üretime geçip pazara çıkış zamanı da bu sürece denk geldi. Şu an 
kapasitemizin yüzde 20’sini kullanıyoruz ama sektörün geleceğinin parlak 
olması sebebi ile pazar payında önemli bir yer alacağımıza olan inancımız 
çok büyük.

-Salihli ve Salihli OSB hakkında düşüncelerinizi alabilir miyiz? 
Salihli hem İzmir’e olan yakınlığı hem de bir tarafının Anadolu’ya 

olan bağı ile tam bir köprü aslında. Hem sanayi bölgesi hem tarımsal 
alanları oldukça geniş. Ege Bölgesi’nin en verimli hinterlandı desek yanlış 
olmaz. Bir kere toprak çok verimli. Eski volkanik bir bölge olması toprağa 
inanılmaz bir zenginlik katmış. Hava koşulları, toprak yapısı derken aslında 
harika bir tarım alanından bahsediyoruz. Bu nedenle tarımsal anlamda çok 
verimli topraklara sahip eşsiz bir ilçe. Her yıl alanını daha da büyüten OSB 
de bu tarımsal zenginliğe artı bir değer katıyor. Bölge kendini her geçen yıl 
daha ileri bir konuma ve iyi bir geleceğe taşıyor.

Salihli OSB her geçen yıl kendini geliştiren, hızla büyüyen bir sanayi 
bölgesi oldu. Ülkemizin önde gelen birçok markasının bu bölgede olması 
da yatırımın burada yapılması için aslında büyük bir etken. Aynı zamanda 
ithalat ve ihracat yapan firmalar için bu bölgenin İzmir’e yakın olması da 
büyük bir avantaj.



28- AĞUSTOS - EYLÜL - EKİM 2023

gezi

İzmir- Salihli yolu üzerinde yer alan 
Mersindere’de tarımdan elde edilen 

gelirin tamamına yakını üzüm 
üretiminden sağlanıyor. Bu yıl 

verimin yarı yarıya düşük olduğu 
mahallede üreticilerin morali 

bozuk. 

Mersindere’nin
ekonomisi üzüme endeksli

Mersindere, uçsuz bucaksız gibi 
görünen Gediz Ovası’nın en bereketli 
topraklarının ortasında yer alıyor. 
Manisa’nın büyükşehir olarak ilan 
edilmesinden önce Salihli’nin en 
büyük köylerinden biri olan İzmir yol 
güzergahının üzerindeki Mersindere,  
bakımlı evleri, temiz sokakları ile 
karayolundan geçenlerin dikkatini 
çekiyor. 

Salihli’ye 13 kilometre mesafedeki 
Mersindere’yi tanımak ve tanıtmak 
amacıyla yaptığımız ziyarette, köy 
kahvesinde mahallenin sakinleri ve Muhtar 
Ali Sağlam tarafından karşılandık. Salihli 
Ticaret ve Sanayi Odası’nın heyetinde 
başta Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel, Meclis Başkanı Süleyman Oral, 
Meclis Üyesi Emine Ergüder Kaya yer 
aldı. Mahalle sakinlerinden olan İzmir 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Üyesi 
Armağan Karaman da çaylar eşliğinde 
süren sohbete katılarak, özellikle üzüm 
üretimi, bu yılki verim ve hastalıklar 
hakkında ayrıntılı bilgi verdi.

Sohbete katılan köylülerin ortak 
yakınması üzüm hakkında oldu. Moraller 
pek iyi değildi, çünkü yılda bir kez hasat 
yapılan bir ürün olan üzümde verim 
önceki yıllara göre yarı yarıya azalmıştı. 
Bu yıl hava koşullarından dolayı, pek 
çok üründe olduğu gibi üzümde de verim 
düşüklüğü yaşandı. 

Horasan’dan göç eden aileler 
tarafından 300 yıl kadar önce temelleri 
atılan Mersindere’nin Muhtarı Ali 
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Sağlam, üzümde verim düşüklüğünü ve 
sebeplerini şöyle anlattı:

“ Bu yıl üzümde durum hiç iç açıcı 
değil. Ayaz, dolu, don, hastalık, ne varsa 
hepsi vurdu. Mersindere Ovası’nda 
don büyük zarara yol açtı. Kurutmak 
için sergide bulunan üzümün üstüne de 
yağmur yağdı. Bu da yetmezmiş gibi bir 
de mildiyö dedikleri hastalık da verimi 
düşürdü. Üzümün kalitesi de düştü. Bizim 
yöremizde yüzde 70 kayıp var.

Üzümü kurutmak şans işi. Yağmura 
maruz kalırsa kalitesi bozulur, bir yıllık 
emeğiniz boşa gider. 10 numara üzüm 
50 TL, 9 numara 45 TL, 8 numara 40 
TL bandında gidiyor. Bu sene bizde 10 
numara yok, 9 bile çıkmaz. Yaş üzüm 12-
13 TL civarında seyretti (Eylül). TMO 
zaten değerinde vermiyor. Kuru üzüm 
fiyatı, masrafını karşılayabilmesi için 60 
TL’den aşağı olmamalı.”

Salihli Ticaret Borsası’nda Yönetim 
Kurulu Üyesi olan Mersindereli 
Armağan Karaman, bu yıl kötü bir 
sezon geçirdiklerini ve sadece masrafa 
çalıştıklarını belirtiyor. Üzüm üretiminden 
vazgeçmeyi ve bağları sökerek incir 
fidanları dikmeyi düşünen Karaman, 
bunun için 100 dönümlük arazide sarı lop 
cinsi incir yetiştirmeye karar verdiğini 
anlatıyor.

Muhtarın ve köyün ileri gelenlerinin 
anlattığına göre Mersindere’nin ekilebilir 
durumda 10 bin 300 dönüm tarım arazisi 
var. Bu arazinin 7 bin dönümünde yani 
yüzde 80’inde üzüm yetiştiriliyor. Su 
kaynakları çok fazla olmadığı için meyve 
sebze yetiştirilmiyor. Sondaj açmak için 
ruhsat alınamıyor. Bu yüzden de üzüm ve 
zeytine mahkum olunuyor.

Mahallenin arazilerinin az bir 
bölümü de dağ eteklerinde yer alıyor. 
Buralarda daha çok zeytin yetiştiriliyor. 
Arazilerin bir kısmı da ekilmeden, 
boş bırakılıyor. Ova köyü olduğu için 
hayvancılık çok revaçta değil. Mahallede 
150 kadar büyükbaş, 200 civarında da 
küçükbaş hayvan varlığı bulunuyor.

Mahallenin nüfusu 2 bin kişiden 
oluşuyor. İlçeye yakın ve yol güzergahının 
üzerinde olduğu için çok fazla göç 

vermiyor. Aynı zamanda göç de almıyor. 
Köylüler yabancılara mülk satışına sıcak 
bakmıyor.

Gençler tarımla uğraşmak istemiyor; 
Turgutlu’ya, İzmir’e, Manisa’ya giderek 
sigortalı işlerde çalışmayı tercih ediyor. 
Yevmiye usulü çalışmaya gidenlerin yanı 
sıra sadece Manisa OSB’deki Vestel’e 
çalışmaya gidenlerin sayısı 40 civarında 
bulunuyor.

Muhtar Ali Sağlam, bu durumu 
şöyle özetliyor: “Çiftçilik işi bitti. Bizden 
sonra tarlaları kim işleyecek, o konuda 
büyük tereddütlerimiz var. Hiç kimse 

artık tarımla uğraşmak istemiyor.”
Oysa mahallede her evde mutlaka 

bir traktör bulunuyor. 650 hanede 
650 traktör olduğunu belirten Muhtar, 
Büyükşehir statüsüne geçmeden 
Mersindere’nin Salihli’nin en büyük 
köyü durumunda olduğunu, üzümden 
iyi para kazandıklarını ve modern tarım 
tekniklerini uyguladıklarını anlatıyor. 

Biz söyleşimizi sürdürürken yoldan 
vızır vızır geçen traktör, kamyon ve 
motorların çıkardığı gürültü makine 
parkının ne kadar zengin olduğunu 
kanıtlıyor. Mahalle sakinleri her evde 
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mutlaka bir motor bulunduğunu da teyit 
ediyor. 

Mersindere’de bulunan ilkokul, 
çürük çıktığı gerekçesiyle geçtiğimiz yıl, 
eğiti öğretim yılının ortasında kapatılınca, 
okulun 110 öğrencisi taşımalı eğitim 
kapsamında komşu Sart’taki okula 
devam etmek gitmek zorunda kalmış. 
Ama anaokuluna bir çare bulunamamış. 
Anaokulu çocukları şu anda okula 
gidemiyor.

Tarihi kalıntıların bol olduğu, pek 
çok uygarlıkların izlerinin bulunduğu 
Sart’a komşu olan Mersindere’de de 
2. ve 3. derece sit alanları bulunuyor. 
Pomza Madencilik, mahallenin dağa 
bakan kesiminde altın arama faaliyetleri 
yürütüyor.

Pekmez yapımı zahmetli
Üzümden pekmez yapımı 

Mersindere’de oldukça yaygın. Hemen 
her evde kışlık pekmez hazırlığı oluyor. 
Oldukça zahmetli ve uzun zaman alan bu 
iş için hazırlıklar bir gün önceden başlar. 
Bir gün önceden toplanan üzümlerin 
çöpleri ayıklanır, yıkanır. Sabah erkenden 
işe koşulmak gerekir. Yıkanan üzümler 
makineden geçirilir. Üzüm suyu kazana 
alınarak kaynatılır. İçine pekmez toprağı 
ilave edilir. Bu toprak filtre görevi 
görerek üzüm suyunun içinde bulunan 
tortu ve parçacıkların ayrılmasını sağlar. 2 

saat kadar sonra ateş söndürülür ve dibine 
çöken tortu ve üste çıkan köpük kısmı 
ayıklanarak beklemeye alınır. 

Dinlenen ve süzülen üzüm suyu bir 
kez daha kaynatılır. Ortalama 4-5 saat 
odun ateşinde kaynatıldıktan sonra şıra 
halinde olan üzüm suyu, pekmez kıvamını 
alır. 

Kaynatma esnasında kazanın başında 
duran bir kişi sürekli karıştırır ve pekmezi 
havalandırır. Kıvama gelen pekmez 
ateşten alınır ve soğumaya bırakılır. 

Faydaları saymakla bitmez
Pekmezin içeriğinde bulunan demir, 

kırmızı kan hücreleri ve hemoglobin 
oluşumuna katkıda bulunan önemli 
bir mineraldir. Bu nedenle pekmezin 

en önemli faydalarından bir tanesi kan 
yapımına katkıda bulunmasıdır.

Pekmez antioksidan özelliğinin 
yanında antienflamatuar özelliği bulunan 
besinlerdendir. Bu özelliği sayesinde 
vücutta bulunan iltihaplarla savaşır, 
iltihap söktürücü özelliği vardır.

Pekmezin içinde bağışıklık 
sisteminin önemli destekçileri olan B 
ve C vitamini gibi vitaminler, kalsiyum, 
manganez ve çinko gibi mineraller 
bulunur.

İçerisinde bulunan yüksek enerji 
miktarı sayesinde vücudun normal enerji 

metabolizmasına katkıda bulunur.
Hafızayı kuvvetlendirir. 

Sakinleştirici özelliği vardır. 

Pekmez tescillenecek
Geçtiğimiz yıllarda üç yerel ürününü 

tescil korumasına almış olan Salihli 
TSO, iki ürüne daha coğrafi işaret tescili 
başvurusu yaptı Bölgenin başlıca tarımsal 
ürünü olan Sultaniye cinsi üzümden 
elde edilen pekmez için Türk Patent ve 
Marka Kurumu’na coğrafi işaret tescili 
başvurusu yapıldı. 

Daha önce Salihli Odun Köftesi 
ve Salihli Kirazı ile Kula Leblebisi’ne 
coğrafi tescil yaptırmış olan Salihli 
TSO, tescilli ürünlere pekmezin yanı sıra 
Gökeyüp Güveci ve Selendi Fıstığını da 
ilave etmek için hazırlıklarını sürdürüyor.
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Esnaflığın düsturu olarak 
kabul edilen Ahilik geleneğinin 

Salihli’deki en iyi temsilcilerinden 
biri olan Abdullah Yavuz, 

55 yıl boyunca sürdürdüğü 
tuhafiyeciliğinin yanı sıra çeşitli 
kurum ve kuruluşlarda sunduğu 

hizmetlerle Salihli’nin gelişmesine 
büyük katkılar sundu.

“Yavuz Tuhafiye”yi Salihli’nin belleğine kazıdı
Abdullah Yavuz

Keskiner Pasajı’nda yıllarca hizmet 
veren Yavuz Tuhafiye’yi ve işletme sahibi 
Abdullah Yavuz’u Salihli’de bilmeyen 
pek yoktur. Esnaflık geleneğinin 
en iyi temsilcilerinden biri olan bu 
işletme, ilçenin ekonomik profilinin 
şekillenmesinde de büyük bir paya sahip 
oldu.

Abdullah Yavuz’un 1965 yılında 
ağabeyi Ali Yavuz ile ortak olarak 
kurduğu Yavuz Tuhafiye, yarım asrı 
geçkin bir süre boyunca sunduğu geniş 
ürün yelpazesi ve kaliteli mallarının yanı 
sıra, işletmecilerinin dürüstlüğü, güler 
yüzü ve tatlı diliyle bir uğrak noktası 
olmayı başardı.

Çalışkanlığı ve örnek kişiliği ile 
ticaretin yanı sıra ilçenin sosyal yönden 
gelişmesine de büyük katkı sağlamış olan 
Abdullah Yavuz, hatıralarını sayfalara 
dökerek bir kitap haline getirdi ve kent 
belleğine önemli bir hizmette bulundu. 

Salihli TSO’ya 1965 yılında 
kayıt olan ve Oda’nın yaşayan en eski 

üyelerinden biri olan Yavuz;  Ahmet 
Karaman, Ali Balcı, Niyazi Alkent, Kasım 
Aksoy, Ahmet Kaygısız gibi Salihli’nin 
önde gelen tüccarlarıyla TSO’nun 
meclisinde ve yönetiminde omuz omuza 
33 yıl boyunca görev yaptı.

Salihli Belediyesi’nde Meclis 
Üyeliği’nin yanı sıra 1980 yılından itibaren 
Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nda 
Meclis Üyeliği, Yönetim Kurulu Üyeliği, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcılığı 
ve Meclis Başkanlığı görevlerinden 
bulunmuş olan Yavuz, Oda’yı temsilen de 
çeşitli kurum ve komisyonlarda yıllarca 
hizmet etti.

Kurumlarda görev
Salihli TSO’yu temsilen 

Belediye’de Komisyon Üyeliği, 
Vergi Dairesi’nde Takdir Komisyonu 
Üyeliği, mahkemelerde bilirkişilik, 
Tüketici Hakem Heyeti’nde, Fiyat 
Kontrol Komitesi’nde, Vergi Dairesi ve 
Belediye’de Arsa ve Emlak Vergisi Tespit 
Komisyonu üyeliği gibi herhangi bir 
karşılık beklemeden pek çok kurumsal 
görevde bulundu.

Antalya’nın Akseki ilçesinde 
başlayıp, Salihli’de devam eden hayatını 
Yavuz kısaca şöyle anlatıyor:

“Akseki’nin Büyükalan 
köyündenim. 4 kardeşin en küçüğüyüm. 
Karaman’a yerleşen köylümüzün 
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çağırması ile keçilerimizi satarak oraya yerleştik. 3. sınıfa 
kadar Karaman’da okudum. Salihli’ye taşındıktan sonra da 
4. ve 5. sınıfları tamamladım. 

Ben askerden gelinceye kadar seyyar satış yapan 
ağabeyim Ali para biriktirmiş. İstanbul’a gidip biraz mal 
aldık. Uygun şartlarla bir dükkan kiraladık. Valiz, çanta, 
triko, çamaşır grubu ürünleri tedarik ettik ve sonradan yün 
de bulundurmaya başladık. Çorap, düğme, hırdavat eklendi. 
Orlon gömlekler çıktı İstanbul’a 15 günde bir mal almaya 
gittik. 

Garaj’ın yanında Yıldız Oteli’nin olduğu yerde olan 
dükkanımız çok işlek bir yerdeydi. Akşam saat 10’lara kadar 
açık kalıyorduk. Yavuz Tuhafiye, Parfümeri Fos Bijuteri 
yazıyordu tabelamızda. Yazlık sinemalar çok kalabalık 
oluyordu. Biz de reklamımızı orada yapmaya başladık. 
Makiniste 10 lira verip, anons yapıyorduk. Reklam çok işe 
yaradı.”

Esnaflıkta 55 yıl
Bir işi sıfırdan başlatıp, 55 yıl boyunca bilfiil başında 

bulunarak devam ettirebilmek herkese nasip olmaz. Abdullah 
Yavuz, bunun sırrını şu sözlerle dile getiriyor:

“55 yıl boyunca esnaflık yaptım. İşi ortak yürüttüğümüz 
ağabeyimle, babamın vasiyeti ile çok iyi geçindik. Her 
şeyimizi paylaştık. Birbirimizden gizlimiz saklımız olmadı. 
Dürüstlük iş yaşamımızda bizim prensibimiz oldu.  Hiç 
vergi cezası ödemedim. Muhasebeyi hep kendim takip ettim. 
Kaliteli ürünler sattık. Öğrencilere çok yardım ettik. Kendim 
okuyamadığım için öğrencilerin okuması benim özel ilgi 
alanım oldu. Çok çeşitli ürünler bulundurmaya dikkat ettik. 
Ne ararsan Yavuz Tuhafiye’de bulunur imajını oluşturmak 
için.”

Pandeminin araya girmesi ile 2020’nin başlarında 
işyerini kapatan Abdullah Yavuz, alıştığı çalışma düzeni 
ve tempoyu sürdürmek ve kendine bir meşgale olması için 
hatıralarını kaleme almaya başladı. Hatıralarını bir kitap 
haline getirerek bastıran Yavuz’un sayfaları Salihli’nin 
yarım asrı aşkın belleğine ışık tutuyor. 

Salihli TSO İlkokulu’nun yapımında ve Devlet 
Hastanesi’nin polikliniklerinin inşa edilmesinde Ticaret ve 
Sanayi Odası’nın nasıl öncülük ettiğini de anlatan Abdullah 
Yavuz’un kitabında, dönemin Cumhurbaşkanı Kenan Evren 
ile bağlantı kurularak Salihli TSO öncülüğünde Sekine 
Evren Anadolu Lisesi’nin ilçeye kazandırılmasıyla ilgili de 
önemli ve detaylı bilgiler yer alıyor.

Abdullah Yavuz, hatıralarını kaleme alarak, kent 
kültürüne ve yerel belleğe büyük katkı sağladı. Belge 
niteliğinde önemli bir eser kazandırdı.
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Yavuz,
anılarını kitapta ölümsüzleştirdi

Salihli’nin yerel markalarından biri 
haline gelen Yavuz Tuhafiye’de 55 yıl 
boyunca esnaflık yapan Abdullah Yavuz, 
“Akseki’den Salihli’ye Abdullah Yavuz, 
Hayatı ve Hizmetleri” isimli kitabının 
tanıtımını, uzun yıllar yöneticilik yaptığı 
Salihli TSO’da gerçekleştirdi. 

Mücadele içinde geçen hayatını 
anlattığı kitapta, Salihli’nin ticari ve 
sosyal yaşamı hakkında da detaylı 
bilgiler sunan Yavuz’un söyleşi ve imza 
etkinliğine Belediye Başkan Yardımcısı 
Mahmut Süreyya Karaoğlu, CHP İlçe 
Başkanı Hasan Hüseyin Namver, Salihli 
TSO Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel, TSO Meclis Başkanı Süleyman 
Oral, Oda’nın yönetim kurulu ve meclis 
üyeleri ile Salihli halkı büyük ilgi gösterdi.

Salihli Kültür, Sanat ve Edebiyat 
Derneği Başkanı Gündüz Aydın’ın 
yayıncılığını üstlendiği kitap hakkında 
verilen bilgilerden sonra bir takdim 
konuşması yapan Salihli TSO Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim Yüksel, 
Abdullah Yavuz’un Salihli’ye kattığı 
önemli değerler hakkında şunları söyledi:

“Ahilik geleneğinde güven 
duyulacak, emanet edilecek insan olmak, 
en yüksek mertebe olarak kabul edilir. 
Yavuz Tuhafiye, 60 yıla yakın süre 
boyunca sunduğu geniş ürün yelpazesi ve 
kaliteli mallarının yanı sıra, işletmecisi 
olan Abdullah Yavuz’un dürüstlüğü, güler 
yüzü ve tatlı diliyle ilçenin en tanınmış 

markalarından biri oldu. Abdullah 
Bey, ticaretin yanı sıra ilçenin sosyal 
yönden gelişmesine de büyük katkılar 
sağladı. TSO meclisinde iki dönem 
birlikte çalıştık. 2 dönem belediyede 
meclis üyeliği, 6 dönem Salihli TSO’da 
Meclis üyeliği, Yönetim Kurulu Üyeliği 
ve Başkan Yardımcılığı görevlerinde 
bulundu. Çeşitli kurum ve komisyonlarda 
Oda’yı temsilen hizmet verdi. 

Abdullah Yavuz Salihli’ye çok 
değerli bir eser kazandırdı. Bu kitap, bir 
tüccarın ve sorumluluk sahibi bir yurttaşın 
gelecek nesillere değerli bir mirasıdır. 
Başkalarına da örnek olmasını dilerim.”

Belediye Başkanı Yardımcısı 
Mahmut Süreyya Karaoğlu, SAKÜDER 
Başkanı Gündüz Aydın ve kayınbiraderi 
Avukat Ünal Özkan da Yavuz hakkında 
birer kısa konuşma yaptı. 

Soru-cevap şeklinde devam eden 
söyleşiden sonra kitaplarını imzalayan 
Yavuz, kitaplarının gelirini üniversiteli 
gençlere burs sağlamak üzere Çağdaş 
Yaşamı Destekleme Derneği Salihli 
Şubesi’ne bağışladı. 
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arkeoloji

Sart kazılarında ortaya çıkarılan 
Anadolu’nun en kalın sur 

duvarları, arkeoloji ve bilim 
çevrelerini hayrete düşürüyor. Sart 
Amerikan Kazı ekibinin yürüttüğü 

çalışmalarda ortaya çıkarılan eşsiz 
kent kalıntıları, doğanın aşındırıcı 

etkilerini minimuma indirmek 
amacıyla devasa bir çatı ile 

korumaya alınıyor.

Lidyalılar, şehirlerini 20 metre
kalınlığında sur duvarı ile korumuş 

Zenginliği ile dillere destan bir 
uygarlık yaratan Lidyalılar’ın Sardes’te 
kurdukları şehir ve o dönemdeki yaşam 
biçimleri ile ilgili her yıl yeni bilgiler elde 
ediliyor. Her yıl yaz aylarında Amerikan 
kazı ekibi başkanlığında yürütülen 
çalışmalar bu yıl da titizlikle devam etti. 

Kıymetli buluntuların zarar görmemesi 
ve en iyi şekilde korunması için çeşitli 
önlemler alınıyor. 

İki yıl önce Sart’taki Gymnasium’un 
yanında yer alan antik dünyadaki en 
büyük sinagogun üstüne yapılan çelik 
konstrüksiyonlu çatının benzeri, Lidya 
surlarının üzerine de inşa ediliyor. 

Gymnasium’un yakınında bulunan 
Roma Sütunlu Cadde’nin kazılmasıyla 
geçtiğimiz yıllarda ortaya çıkarılan Lidya 
Sur Duvarı, 20 metrelik kalınlığıyla 
arkeologları bile şaşırtıyor. Lidya sur 
duvarının Anadolu’daki en geniş sur 
duvarı olarak kayıtlara geçtiğini belirten 
Sart Kazı Ekibi Başkanı Amerikalı 
Profesör Nicholas Dunlop Cahill, iki ay 
kadar devam eden 2022-2023 sezonu 
çalışmaları hakkında şu bilgileri verdi:

“Bu yıl çeşitli ülkelerden ve 
üniversitelerden gelen arkeologlar, 
restoratörler ve diğer bilim adamları ve 
teknik ekiple, yaz boyunca Sardes’teki 
kazılara devam ettik. Bu yıl çok farklı 
noktalarda çalışmalarımız sürdü. Bunların 
başında Lidya Sur Duvarları’nın üstüne 

yapılan koruma amaçlı çatı geliyor. 
Sur duvarının genişliği 20 metre. 

Anadolu’daki en geniş sur. Hattuşa ve 
Gordion’daki meşhur surlardan çok 
daha kalın. Lidyalılar, inşaat tekniklerini 
Mezopotamyalılardan öğrenmiş. Pişmiş 
kerpiçler kullanmış. 1970’lerden 
beri kazılar sürüyor ve bunları ortaya 
çıkarmak için çok uğraştık. Sur duvarları 
7-8 metre derinde olduğu için ortaya 
çıkarması zor oldu. Yüksekliği 7 metre 
olan bu sur, 3.5 kilometre genişliğinde bir 
alanı kaplıyor. Üzerine yapılan çatı, çok 
katmanlı olarak inşa ediliyor. Bunun yanı 
sıra suru desteklemek için kerpiç duvar da 
öreceğiz.” 

Bintepe tümülüsleri
Dünyanın ve Türkiye’nin çeşitli 

üniversitelerinden Salihli’ye gelen 
arkeolog ve bu alandaki bilim adamlarının 
katılımıyla gerçekleştirilen kazı 
çalışmalarında bu yıl ayrıca Bintepeler 
olarak adlandırılan kral ve soylu 
mezarlarının bulunduğu tümülüslerde de 
kurtarma kazıları yapıldı. Profesör Cahill, 
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buradaki çalışmaları ise şöyle anlattı:
“Bu yıl Bintepeler’de de çalışmalar 

yaptık. Üç sene kadar önce buradaki 
bir tümülüs soyulmuştu. Dinamitlerle 
açılmış, kepçelerle kaçak kazı yapılmış. 
Çok kötü durumdaydı. Bu sene orayı 
temizledik ve kurtarma kazısı yaptık. 
Mezar odasını belgeledik. Çok güzel 
ama buluntular kaybolmuş. Altın ararken, 
taş duvarları kırmışlar. İnsan iskeletleri 
param parça olmuş. 

Alyates Tepe ile Karnıyarık Tepe 
arasında birkaç küçük tümülüsten biri. 
Kime ait olduğu bilinmiyor. Seramik 
parçaları bulduk. Bizim için önemli olan 
bu seramik parçalardır. M.Ö. 540 yılına 
ait olduğunu tespit ettik. Son Lidya, ilk 
Pers dönemi. Soylu bir aileye ait mezar. 
Aynı ailenin fertleri öldükçe üst üste 
gömülmüşler. 

Karnıyarık Tepe’de 2012 yılında 
4 ay boyunca kazı yaptık. O tümülüs o 
kadar büyük ki, Mısır’daki Giza Piramidi 
ile aynı, yani 230 metre çapında. Orijinal 
şekline getirdik ve kapattık. Mezar odası 
daha bulamadık. Ama güzel tespitlerimiz 
oldu. Mesela küçük olarak başlayıp, daha 
sonra çapını büyütmüşler. 90 metre ile 
başlayıp, 230 metre çapına çıkarmışlar. 

Tümülüslerin en büyüğü Kral 
Alyattes’e ait olan Alyattes Tümülüsü. 
Bu tümülüs Roma egemenliği döneminde 

soyulmuş. Alman bir arkeolog içine girmiş 
ama çok tehlikeli. Yıkılma tehlikesi çok 
büyük.” 

Mozaiklerde restorasyon
Gymnasium’un doğu kanadında 

yer alan dünyadaki en büyük tarihi 
sinagoglardan biri olan Sart Sinagogu, 
çatı ile kaplandıktan sonra şimdi de 
mozaiklerinde kurtarma ve desen 
tamamlama çalışmaları yapılıyor. Sart 
Mahallesi sakinlerinden oluşan 8 kişilik 
ekip, mozaiklerin desenlerini orijinallerine 
bakarak tamamlama çalışmaları 

yapıyor.  Mozaikler, orijinaline uygun 
eski tekniklerle, bölgeye ait doğal taşlar 
kullanılarak restore ediliyor. 

Sinagogdaki mozaiklerin 
restorasyonu işinin 5 yıl kadar devam 
edeceğini belirten Profesör Cahill, bu yıl 
Roma takı ile ilgili kazılara da devam 
ettiklerini anlattı.  Yüksekliği 25 metre 
olarak tahmin edilen bu takın çok gösterişli 
bir eser olduğunu ama depremlerin 
etkisiyle yıkıldığını ve zamanla toprak 
altında kaldığını vurgulayan Cahill,  tak 
ile ilgili üç boyutlu belgeleme ve yayınlar 
yaptıklarını anlattı. 
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Salihli TSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Yüksel, 

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin Avrupa Birliği Uyum 
Komisyonu’nun yeni döneminde 
başkanlık görevine oy birliği ile 

seçildi.

İbrahim Yüksel,
TOBB AB Uyum Komisyonu Başkanı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 
komisyonlarında görev dağılımı yapıldı. 
Avrupa Birliği Komisyonu’nda iki dönem 
boyunca sözcülük görevinde bulunmuş 
olan Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Yüksel, yeni dönemde yapılan 

görev dağılımında komisyonda başkanlık 
görevine getirildi. 

TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı olan Ege Bölgesi Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ın Sorumlu Yönetim Kurulu 
üyesi olarak görev yaptığı 9 üyeden 
oluşan AB Uyum Komisyonu’nda şu 
isimler yer aldı: 

Komisyon Başkanı İbrahim Yüksel 
(Salihli TSO YKB), Başkan Yardımcısı 
İsmail Akalın (Uzunköprü TSO), Raportör 
Mehmet Ali Kaya (Osmaniye TSO), 
Sözcü Sabahat Ece Baysal (Marmaris 
TO), Komisyon Üyeleri: Şadan Doğan 
(Biga TSO), Fehmi Altayoğlu (Hayrabolu 
TSO), Serdal Sefa Kocabaş (Bafra TSO), 

Ayhan Sonkaya (Çarşamba TSO) ve 
Mehmet Özer (Afyonkarahisar TSO).

Avrupa Birliği ile ilişkilerin 
geliştirilmesine yönelik bir komisyonda 
görev almak ve bunun başkanlığına 
seçilmekten büyük onur duyduğunu 
belirten İbrahim Yüksel, konuyla ilgili 

duygularını şöyle dile getirdi:
“İş dünyasının Avrupa Birliği 

kriterlerine uyumu konusunda yapılan 
çalışmalara her türlü desteği vermeye 
hazırız. Biz Avrupa Birliği’ne dahil 
olmanın ve önümüze konulan şartların 
yerine getirilmesinin ısrarlı takipçisiyiz. 
Bu konuda tüccarlar, sanayiciler, esnaf 
ve tüm iş çevreleri olarak katkı koymaya 
hazırız.” 

Yeni dönemde TOBB Başkanlığı’na 
yeniden seçilen M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile 
de bir araya gelen AB Uyum Komisyonu 
üyeleri, AB’ye üyelik hedefine yönelik 
çalışmalarına hız kesmeden devam 
edilmesi ve bu yolda gerekli adımların 
atılması konusunda ısrarlı çabaların 
sürdürülmesi görüşünde birleşti.
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edebiyat

Yaşanmışlıklar şiirlere, öykülere yansıyor

Salihli’nin edebiyat dünyasına 
kazandırdığı çok üretken bir yazın 
ustasını sayfalarımıza konuk ediyoruz. 
Geçtiğimiz Eylül ayında gerçekleştirilen 
“İkindi’den Sonra Şiir” etkinliğinin usta 
şairlerinden biri. Edebiyat dünyasının 
yakından tanıdığı ve takip ettiği, şiirin 
yanı sıra öykü, biyografi, mektup gibi 
çok farklı alanlarda eser vermiş, şiirleri 
yabancı dillere çevrilmiş olan usta bir 
edebiyatçı: Atila Er. 

İzmir’de ikamet eden ama aklı 
hep doğduğu ve gençliğinin ilk yıllarını 
geçirdiği Salihli’de takılıp kalmış olan 

Atila Er ile eserlerini, anılarında kalan 
sevgili memleketini, yazma tutkusunu 
konuştuk.   

-Sayın Er, öncelikle sizi biraz 
tanıyalım. Bize kendinizden bahseder 
misiniz?

-17 Aralık 1956 yılında Salihli’de 
doğdum. Salihli Endüstri Meslek Lisesi’ni 
bitirdim. Siyasi nedenlerle yüksek 
öğrenimimi tamamlayamadım. On altısı 
şiir, dördü öykü, üçü biyografi, yedisi 
çocuk, üçü mektup, ikisi kitap tanıtım 
yazıları ve bir de antoloji olmak üzere 
toplamda otuz altı kitabım yayımlandı. 

Bazı şiirlerim başta Bulgarca olmak 
üzere Romence, Macarca ve İngilizce’ye 
çevrildi. İlk çocuk şiir kitabım “Buğra 
Diye Biri” Romence’ye çevrildi ve 
yayımlandı. Ayrıca, önceki kitaplarımdan 
seçtiğim şiirlerden oluşan “Saçlarımın 
Şımarık Rengi” seçki şiir kitabım Azeri 
Türkçesine aktarıldı ve “Türk Dünyası 
Şiir Antolojisi”nde yer aldı. Ürünlerim 
ulusal ve uluslararası birçok edebiyat 
dergisinde ve gazetelerin sanat sayfasında 
yayımlandı. Yaklaşık kır beş yıldır 
İzmir’de yaşıyorum. 

-Uzun yıllardır İzmir’de 
yaşıyorsunuz ama anladığımız kadarıyla 
Salihli ile bağınızı hiç koparmamışsınız. 
Geriye dönüp baktığınızda Salihli ile 
ilgili aklınızda neler kaldı?

Salihli bana uzun bir yolculuğu 
düşündürüyor. Bu yolculuk sürecinde 
zorunlu ya da kendiliğinden oluşan 
molaları elbette! Büyük boşlukların bir 
türlü doldurulamayan ve zamanla buğulu 
bir pencereyi andıran görüntüsüyle her 
zaman kalbimin bir köşesinde sızlayan 
hüzünlü bir şarkıdır Salihli. Çocukluk 
düşlerimin içsel mekânı, ilk gençlik 
yıllarımın kalbimi yakan aşk ateşine ev 
sahipliği yapmış masal ülkesi; gitmek 
isteyip de bir türlü gidemediğim, 
sokaklarında kendimi aradığım kadim 
şehir. Okul çıkışı arkadaşlarımla 
birbirimize yaptığımız eşek şakalarının 
yarattığı kahkaha tufanı; her sabah 
Demirköprü Barajı’ndan Salihli’ye, 
her akşam Salihli’den Demirköprü 
Barajı’na yaptığımız okula geliş-
gidiş yolculukları… Yorgunluktan 
uyuyakaldığımız zamanlar… Koşmaktan 
sırılsıklam ter içinde kaldığımız enerji 
dolu gençlik günlerimiz… Hey gidi 
hey! Anıların birini anlatsam eminim ki 
diğerleri alınır. Onları küstürmek istemem 
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asla. 
- Edebiyat dünyasına nasıl adım 

attınız? Bu alana olan merakınız ne 
zaman başladı, nasıl gelişti? 

-Edebiyata olan merakım şiirle 
başladı. Ortaokul çağlarında defterlerimin 
bir köşesine sürekli ufak ufak dizeler, 
şiir sandığım dörtlükler yazıyordum. O 
yıllarda kitaba kolay ulaşamadığımız için 
edebiyat/Türkçe kitaplarında yer alan 
şiirleri severek okuyordum. Bazılarını 
ezberlemeye çalışıyordum. O dönemde 
Yeni Asır Gazetesi’nin Hanımeli eki 
vardı. Gençlerin şiirlerine yer veriyordu 
bir köşesinde. Basılan ilk şiirimdi o. Yıl: 
1972 olmalı. 

Askerlik sonrası İzmir’e yerleştim. 
Bu zaman zarfında edebiyat çevresiyle 
tanıştım. Kitaplara ulaşımım kolaylaştı. 
Hızla okumaya başladım; okudukça ne 
kadar az şey bildiğimi gördüm. Kitaplar 
kendime olan özgüvenimi artırdı. Bana 
çok şey öğretti. Sonrasında yazmaya 
yöneldim. O gün, bu gündür yazmaya 
çalışıyorum. 

-Salihli’nin ulusal çaptaki 
“Şiir İkindileri” etkinliğini hiç 
izleme olanağını buldunuz mu? Bu 
etkinlik hakkındaki düşünceleriniz 
ve sürdürülememesi konusundaki 
görüşleriniz nedir? 

-Salihli’nin ulusal çaptaki 
değil, bilakis uluslararası çaptaki bir 
etkinliğidir, Şiir İkindileri. Bir iki kez 
izleme, iki kez de farklı dönemlerde 

konuk olarak katılma onurunu yaşadım. 
Bir kenti geleceğe taşıyacak olan 
çalışmalar yerel yönetimlerin yeraltı 
ve yerüstü hizmet çalışmaları değildir. 
Keza onların doğal olarak yapmak 
zorunda oldukları çalışmalardır bütün 
bunlar. Bir kenti geleceğe taşıyacak olan 
kültür ve sanat etkinlikleridir. Bugün 
Salihli geniş çevrelerce şiirin başkenti 
olarak anılmaktadır. Bunu da dönemin 
efsane belediye başkanı Sayın Zafer 
Keskiner ve yol arkadaşı Sayın Prof. 
Dr. Şadan Gökovalı’ya borçluyuz. Her 
iki büyüğümüzü de rahmetle anıyorum. 
Anıları önünde saygıyla eğiliyorum. 

-Salihli ile ilgili şiirleriniz var mı? 
Eserlerinizde Salihli’yi sık kullanır 

mısınız? 
- İzleksel açıdan çok sık olmasa da, 

bazı öykülerimde ve şiirlerimde Salihli’yi 
odağıma aldım. Sonuçta bir parçamızdan 
söz ediyoruz. Yaşanmışlıklardan, 
anılardan, geçmişten, sizde bıraktığı 
izlerden… Hal böyle olunca zamanı 
geldiğinde kapınızı çalıyor Salihli. 
Öyle ya, hep biz mi çalacağız anılar 
biriktirdiğimiz kentin kapısını! Öykü 
olarak “Elmas Uçlu Kalem”, “Şiir Gibi 
Başladı, Roman Gibi Bitti”, “Hadi Öl 
Nine!”, “Kurban”, “Giderken”  yalnızca 
birkaçı… Şiir olarak da “Daha da 
Gelmem Salihli’ye”, “Salihli’de O Gün”, 
“Bir Uzun Masaldı Salihli” vs. 

Gülbahar Günlerdi
(Yol Arkadaşım Nurten’e) 

narenciye bahçelerinin kokusu sinmiş saçlarına 
uzun uzun baktığım gözlerin kırk yılın buz mavisi 

ruhumda ısıttığım ellerin hala yumuşak ve diri 
tenin limon çiçeği, sevgin yüksek rakımlı bir dağ 
en derin koyaklarda hep yanımda bulurum seni 
nasıl anlatsan, hangi sözcükleri sarsam yarana 

ey kışımı gülbahara çeviren kadın, yol arkadaşım 
rimeli kirpiklerine uz düşen iradesi çelik sırdaşım 

büyük bir erinçtir acılara göğüs geren kalbin 
karım benim 

yuvamın bereket tanrıçası 
mucize anası çocuklarımın 

ömrümün yol haritası 
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şiir

Salihli’de bir gelenek haline gelen 
“İkindiden Sonra Şiir” etkinliğine 

İzmirli gazeteci, şair ve yazar Oğuz 
Tümbaş, Salihlili yazar ve şair Atila 

Er ile genç nesilden bir temsilci 
olarak Muğlalı üniversite öğrencisi 

Kadir Umut Başoğlan katıldı.

Ünlü şairlerden Salihlililer’e
şiir ziyafeti

İsmi şiir ile bütünleşen bir kent 
haline gelen Salihli’de, şiir ziyafeti 
geleneği ünlü şairlerle devam etti.  Altıncı 
kez düzenlenen “İkindi’den Sonra Şiir” 
etkinliği üç şairi Salihli’de buluşturdu. 

Salihlili ünlü öykü yazarı Habib 
Bektaş ve Artemis Dergisi Genel 
Yayın Yönetmeni şair Yusuf Çağlar’ın 
organize ettiği etkinlikte, ödüllü şair - 
yazarlar Oğuz Tümbaş ve Atila Er ile 
yeni jenerasyonu temsilen Kadir Umut 
Başoğlan katılımcılara şiir ziyafeti sundu.

Salihli Ticaret ve Sanayi Odası’nın 
Sardes Konferans Salonu’nda düzenlenen 
etkinliğin başlangıcında Salihlili şairler 
Alim Yavuz, Emine Kilimci, Hasan Ulaş 
ve Hanife Uçarçelik, şiirlerinden birer 
örnek okudu.

Salihlili yazar Habib Bektaş’ın 
takdim konuşmasından sonra, şair Yusuf 

Çağlar’ın moderatörlüğünde devam eden 
şiir etkinliğinde ilk sözü alan gazeteci, 
şair ve yazar Oğuz Tümbaş, dergi 
yayımlamaya kadar giden şiir tutkusunu 
anlatarak, kitaplarında yer alan şiirlerden 
örnekler sundu. 

Salihli doğumlu olan yazar ve şair 
Atila Er ise edebiyatın önemli bir türü 
olan mektuplardan bahsederek, kendi 
eserleri olan Özge Mektuplar, Masal 

Mektuplar ve Güneşe Koşan Mektuplar 
hakkında bilgi verdi ve bazı şiirlerini 
seslendirdi.

Genç nesli temsilen etkinliğe davet 
edilen üniversite öğrencisi Kadir Umut 
Başoğlan’ın seslendirdiği şiirler de 
katılımcılar tarafından büyük beğeni 
gördü. Muğla’nın Marmaris ilçesinde 
yaşayan ve İstanbul Bilgi Üniversitesi 
Müzik Bölümü öğrencisi olan Başoğlan, 
sanatın farklı dallarına olan ilgisinden ve 
şiire erken yaşlarda başlayan tutkusundan 
bahsetti. 

“İkindiden Sonra Şiir” etkinliğinin 
sponsoru olan Salihli Ticaret ve Sanayi 
Odası’nın Yönetim Kurulu Başkanı 
İbrahim Yüksel de izleyicilere hitaben 
yaptığı kısa konuşmada, Salihli’nin şiir 
ile olan güçlü bağları bulunduğunu, 
geçtiğimiz yıllarda 52 kez düzenlenen 
“Şiir İkindileri”nin bir devamı olan 
bu etkinliği sürdürmek için destek 
verdiklerini anlattı. Yüksel, Salihli’nin 
bir kültür ve sanat kenti olduğunu ve 
burada yaşayanların estetik değerlere 
önem verdiğini sözlerine ekledi. 
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ödül

Üniversite sınavında ilk 3 bine 
giren gençlerin sayısı geçtiğimiz 

yıla göre önemli bir artış gösterdi. 
Başarılı gençler, her yıl olduğu gibi 

bu yıl da Salihli TSO tarafından 
ödüllendirildi.

Üniversite sınavında
ilk 3 bin başarısına ödül

Eğitim alanına verdiği desteklerle 
takdir toplayan Salihli TSO, 8 yıl önce 
başlattığı üniversite sınavında başarılı 
olan öğrencilere ödül sunma geleneğini 
bu yıl da devam ettirdi.  Bu yılki ödül 
töreninde başarılı öğrencilerin sayıca 
çokluğu da dikkat çekti. Geçtiğimiz yıl 
ilk 3 bin sıralamasına girenlerin sayısı 
sadece 3 iken, bu yıl başarı diliminde yer 
alanların sayısı 12 oldu.

Salihli TSO’nun Meclis Salonu’nda 
düzenlenen seremonide katılımcılar 
kendilerini tanıttıktan sonra bir konuşma 
yapan Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel, başarıya giden yolda aile 
desteğinin çok önemli olduğuna dikkat 
çekerek, öğrencilerin yanı sıra ailelerini 
ve öğretmenlerini de kutladı. Salihli’nin 
eğitim alanında lider pozisyonunu 
yitirdiğini; bunda ilçeye bir fen lisesinin 
açılmayışının büyük payı olduğunu ifade 
eden Yüksel, şunları söyledi:

“Salihli TSO olarak eğitim alanına 
her türlü desteği sunuyoruz. Adımıza 
açılan bir ilköğretim okulu ve Talat 
Zurnacı Sağlık Meslek Lisesi bulunuyor. 
Sekine Evren Lisesi’nin kuruluşunda 

Odamızın büyük payı oldu. Proje okulu 
olarak ilan edilen Borsa İstanbul Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi’nin proje 
yürütme kurulunda yer alarak, her türlü 
eksikliklerini yakından takip ediyor ve 
modern araç gereçlerle donatılması için 
her türlü desteği veriyoruz.

Fen Lisesi eksikliği
Bizim en büyük üzüntümüz Salihli’ye 

bir Fen Lisesi kazandıramamaktır. Her 
türlü girişimlerimiz sonuçsuz kaldı. 
Manisa’nın 6 ilçesinde olan Fen Lisesi, 
ne yazık ki Salihli’ye layık görülmedi. 
Başarılı gençlerimiz komşu ilçelerin fen 
liselerine gitmek zorunda kalıyor. 10 yıl 
kadar önce eğitimde Manisa’nın ilçeleri 
arasında ilk sıralardaki yerimiz şu an ne 
yazık ki altıncı, yedinci sıralara geriledi.

Siz gençleri ve fedakar ailelerinizi, 
üzerinizde büyük emeği olan 
öğretmenlerinizi yürekten kutluyorum. 
Bu yıl başarılı öğrencilerin sayısı 
geçtiğimiz yıla göre oldukça iyi. Bunun 
artarak devam etmesini diliyorum.”

Dereceye giren gençlere Salihli 
TSO Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Yüksel ve Meclis Başkanı Süleyman Oral 
tarafından birer altının yanı sıra, Mustafa 
Kemal Atatürk’ün kaleminden Kurtuluş 
Savaşı’nın ve cumhuriyetin kuruluş 
yıllarının anlatıldığı “Nutuk” kitabı ile 
Salihli’nin tanıtım kitapçığı hediye edildi. 

Yüksel, gençlere gittikleri yerlerde 
Salihli’nin tanıtımını yapmaları ve 
okulu bitirince de memleketlerine 
dönerek, iş yaşamını burada sürdürmeleri 
tavsiyesinde bulundu. 
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Salihli Borsa İstanbul Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 

bu yıl ilk kez öğrenci kabulüne 
başlayan Endüstriyel Otomasyon 

Teknolojileri Alanı’nın resmi 
açılışı için bir tören düzenlendi. 

Norm Holding’in kurucusu Nedim 
Uysal’ın isminin verildiği alana bu 

yıl 60 öğrenci kayıt oldu.

Nedim Uysal’ın ismi Salihli’de okulda yaşayacak

Mesleki ve teknik eğitim konusunda 
Salihli’nin önde gelen okullarından olan 
Borsa İstanbul Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nde, günün koşullarına ve gelişen 
teknolojilere uygun olarak oluşturulan 
yeni bölümün açılışı yapıldı. 60 öğrenci 
ile eğitime başlayan Endüstriyel 
Otomasyon Teknolojileri Alanı’nın açılışı 
için resmi bir tören düzenlendi. Davetli 
protokolün kurdele kesme töreninden 
sonra, Zafer Kalkınma projeleri, Norm 
Holding, Salihli OSB Yönetimi ve diğer 
kuruluşların bağışlarıyla yenilenen 

atölyeler gezildi.
Okulun konferans salonunda 

protokolün yanı sıra, öğretmen, öğrenci 
ve velilerin katıldığı açılış konuşmaları 
yapıldı. Salihli Kaymakamı Mehmet 
Kamil Sağlam, eğitimin önemine vurgu 
yaptığı konuşmasında, sanayicilerin 
destekleriyle yenilenen okulun bundan 
sonra sektörün ihtiyacı olan elemanları 
daha nitelikli olarak yetiştireceğini 
kaydetti. 

Salihli TSO Yönetim Kurulu Başkanı 

ve aynı zamanda okulun Protokol Yürütme 
Kurulu Başkanı da olan İbrahim Yüksel, 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
Zafer Kalkınma Ajansı’nın kabul ettiği 
projelerle baştan aşağıya yenilendiğini, 
atölyelerin de Norm Holding ve OSB’deki 
diğer yatırımcıların destekleriyle yeni 
teknolojilerle donatıldığını anlattı. 

Yeni açılan endüstriyel otomasyon 
teknolojileri bölümünde bu alanda ihtiyaç 
duyulan elemanların yetiştirileceğini 
ifade eden Yüksel, gençlere hitap ederek, 
“Okulumuz şu anda her yönüyle örnek 
gösterilebilecek hale geldi. Bunun 
kıymetini bilin ve çok çalışın. Aranan 
insan olun” şeklinde konuştu. 

Yüksel, Cumhuriyet’in 100. yılında 
kuruluşunun 50. yılını kutlayan Norm 
Holding’in Salihli’de 2 bin kişiye istihdam 
sağladığını, İzmir’deki fabrikalarıyla 
birlikte toplam istihdam sayısının 4 bin 
300’e ulaştığını belirterek, bu işletmenin 
Salihli ve ülkemiz için büyük bir şans 
olduğunun altını çizdi.

Salihli Belediyesi Başkan Yardımcısı 
Mahmut Süreyya Karaoğlu da Norm 
Holding’in ve kurucusu Nedim Uysal’ın 

eğitime katkılarının takdire şayan 
olduğunu, yeni açılan alanın eğitimin 
kalitesini yükselteceğini vurguladı. 

Norm Holding Onursal Başkanı 
Nedim Uysal da kürsüye çıkarak yaptığı 
konuşmada Salihli’ye karşı duyduğu 
sonsuz sevgiyi anlattı. Mesleki eğitimin 
çok önemli olduğunu kaydeden Uysal, 
sanayinin ihtiyacı olan elemanları 
yetiştirmek için Norm’un İzmir’de ve 
Salihli’deki mesleki eğitim birimlerinden 
yetişen ara elemanların sanayide rahatlıkla 
iş bulabildiğini ifade etti.

Salihli İlçe Milli Eğitim Müdürü 
Mahmut Yenen, Salihli Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Yetiş Aksoy, 
Salihli Organize Sanayi Bölgesi Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Demir, Ticaret ve 
Sanayi Odası Meclis Başkanı Süleyman 
Oral, Oda yönetim kurulu üyeleri, 
sanayiciler, meslek odaları başkanları ve 
eğitimcilerin katıldığı törende Kaymakam 
Sağlam, Nedim Uysal’a bir plaketin yanı 
sıra, Mobilya ve İç Mekan Tasarımı Alanı 
öğrencilerinin lazer kesim makinasıyla 
ahşap üzerine işlediği kendi tablosunu 
hediye etti.  



46-AĞUSTOS - EYLÜL - EKİM 2023



AĞUSTOS - EYLÜL - EKİM 2023-47



48-AĞUSTOS - EYLÜL - EKİM 2023






	68.pdf
	1 bb
	3 salihli ekonomisi
	4 osb
	5 tarih
	6 100 burs
	7 tanitim gunleri
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